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Ar Adventa 
apcerīgumu
Pēc dabas būdama 
cīrulis, Benita Zālīte 
dienu sāk ap sešiem 
no rīta ar nūjošanas 
distanci vismaz stun
das garumā. Sev par 
pārsteigumu viņa 
atklājusi, ka tādējādi 
austošās dienas dar
biem itin braši tiek 
iesildīts ne vien pen
sijas briedumu sasnie
gušais ķermenis, 
bet jauneklīgā sparā galvā sarosās arī “pelē
kās šūniņas”, piedāvājot uz notikumiem šeit, 
tagad un  visapkārt palūkoties nedaudz liris
ki un ironiski.  Un tā līdz ar finišu mājās Saldus 
ielā tiek pārnests ne vien mundrums, bet arī 
domās jau gandrīz noslīpēts, humora caurvīts 
dzejolītis vai teksts skečam, kuru pēc elpas 
atvilkšanas atliek tikai “uzlikt” uz papīra. 

7. lpp.

Ja koalīcijas partijas un premjers Krišjānis Kariņš
klusēs, tam var būt bēdīgs rezultāts. Viņiem nebūtu jā-
komentē parakstu vākšanas kampaņa par 13.Saeimas 
atlaišanu, bet jāpaskatās uz iemeslu, ko propagandas 
veidošanā izmanto parakstu vācēji, – veselības aprū-
pi, intervijā BNN komentē bijušais, septītais Latvijas 
Valsts prezidents Valdis Zatlers.

Zatlers par 13. Saeimas 
atlaišanu: Koalīcijas un 
premjera klusēšanai  
var būt bēdīgs rezultāts

Z 
atlera ieskatā, šis 
Saeimas sasau
kums ir lemt
spējīgs, politiska 
iemesla tā atlaiša

nai nav. «Galvenais iemesls, 
kāpēc daudzās valstīs notiek 
ārkārtas vēlēšanas, ir tas, 
ka parlaments nespēj pie
ņemt kādu svarīgu lēmumu, 
piemēram, nespēj pieņemt 
valsts budžetu.»

Kopš Saeima pieņēmusi 
2020. gada budžetu, pagā
jušas vien pāris nedēļas. 
Zatlers uzskata, ka fakts, ka 
piecas partijas ar dažādiem 
viedokļiem spēja panākt 
vienprātību lēmumā par 
budžetu, vien ir pierādījums 
tam, ka šis sasaukums ir 
rīcībspējīgs.

Runājot par pārmetumiem 
attiecībā uz mediķu algām, 
Zatlers uzsver: «Brīdī, kad 
pieņēma šo likumu, valdī
ba vēl nebija izveidota, un 
katrs balsoja, kā ienāk prātā. 
Tas ir spilgts piemērs tam, 
kāpēc vajadzīga pozīcija ar 
vairākumu un opozīcija, kas 
viņus kritizē. Ja katrs balso, 
kā ienāk prātā, tad rodas 
haoss, kas pēc tam jāsakārto. 
Balsojuma brīdī visiem šķita 
ļoti pareizi [balsot par medi
ķu algu paaugstināšanu]. Bet 

neizpildāmi, jo neviens nezi
nāja, vai viņa partija būs 
valdībā.»

«Tas jāsaprot gan pašiem 
deputātiem, gan vēlētājiem, 
ka trīs mēneši [bez koalīcijas 
un opozīcijas Saeimā un bez 
valdības] nav ar blakusefek
tu, negācijām.»

«Tas nebija vienīgais bal
sojums, par ko nav skaidrī
bas – kā tā vispār var nobal
sot, jo neviens atbildību 
neuzņēmās. Ja paskatīsie
ties, vai visas partijas, kas 
balsoja par mediķu algām, 
ir valdībā, tad redzēsiet, ka 
nav vis.»

Kā skaidro Zatlers: «Prasīt 
atbildību no šīs valdības un 
no šīs vairākuma koalīcijas 
par balsojumu, kas varbūt 
bija ar labu nodomu, bet 
nesaprātīgs no izpildes vie
dokļa, nav pareizi. Drīzāk par 
to jānes atbildība tiem, kuri 
šobrīd, tā izskatās, varētu 
atbalstīt Saeimas atlaišanas 
ideju.»

«Opozīcijas arguments, ka 
esošā koalīcija ir piekrāpu
si vēlētājus, nav pamatots,» 
uzskata Zatlers. Viņaprāt, 
opozīcijai jāsaprot, ka arī 
viņiem jānes atbildība par 

VAS “Latvijas dzelzceļš” bijušais valdes priekšsē-
dētājs un prezidents Edvīns Bērziņš un uzņēmuma 
valdes loceklis un viceprezidents Aivars Starkšas 
pēc šķiršanās no amatiem saņēma Latvijas vēsturē 
vēl nepieredzētas kompensācijas – 250 000 eiro un 
200 000 eiro. Līdz gada beigām būs skaidrs, kas pie 
šīs valsts naudas izšķērdēšanas vainojams un ko 
darīt tālāk.

Drīz uzzināsim, kas 
atbildīgs par milzu 
kompensācijām LDz

S 
atiksmes ministri
ja pasūtījusi juri
disko vērtējumu 
un atzinumam 
jābūt gatavam 

līdz gada beigām. Ministrs 
Tālis Linkaits neslēpj, ka 
pēc viņa domām līdzekļi 
tika tērēti pārmērīgi, taču, 
pirms lemt par tālākiem 
soļiem, jāsagaida juridis
kais vērtējums.

Par divu valsts amat
personu nesamērīga
jām kompensācijām tika 
runāts arī  Saeimas KPV LV 
frakcijā, uz kuru bija uzai
cināts satiksmes ministrs 
Tālis Linkaits. Pēc viņa por
tālam “Delfi” teiktā, saru
na bijusi par to, kā koalīci
ja var izbeigt shēmošanu 
un dažāda veida neliet
derīgu līdzekļu tērēšanu 
valsts kapitālsabiedrībās. 
«Faktiski, mēs ar «KPV 
LV» esam domubiedri šajā 
ziņā gan valdības, gan 
Saeimas līmenī. Pretrunu 
nav, tātad kopīgi katrs no 
sava lauciņa strādājam, lai 
izmēztu šos uzņēmumus 
no līdzekļu izšķērdēšanas 
un dažādām nelikumīgām 
darbībām,» teica Linkaits.

Savukārt runājot par 

kompensācijām abiem 
atlaistajiem Latvijas dzelz
ceļa vadītājiem, ministrs 
teica: “Patlaban mēs ska
tāmies, kurš ir pieņē
mis lēmumu. Ne jau val
des pusē bija problēma. 
Problēma bija tajā pusē, 
kas pieņem lēmumu pie
šķirt šādas kompensāci
jas. Tur ir daudzi līmeņi 
– tā nav tikai padome, 
tas ir arī valsts kapitāldaļu 
turētāja pārstāvis no vie
nas puses, bet no otras 
puses arī valdes locekļi, 
kas paši ir parakstījuši citu 
valdes locekļu atlaišanas 
nosacījumus”. 

Linkaits atzīst, ka, neska
toties uz lielajām kompen
sācijām, viņš lēmumu par 
LDz valdes locekļu atbrīvo
šanas rosināšanu nenožē
lo, jo “skatoties uz to, ka 
pēdējos gados ir, piemē
ram, izšķērdēti reklāmas 
un mārketinga izdevumos 
vien apmēram 20 miljo
ni eiro, es teiktu, ka tas ir 
tā vērts”.

LDz vadītāju kompensā
cijas apmērs vienkāršam 
cilvēkam, kurš ikdienā  

P  
ašai par brīnu
mu, garadarbs 
parasti pie
dzimst, ietērpts 
Tārgales pagas

ta ventiņu izloksnē, kādā 
runājusi Benitas vecmāmi
ņa Anna Šorks, bet kādu 
viņa savā ģimenē nekad 
nav lietojusi un nelieto.  

SMAIDOT VENTIŅU 
VALODĀ

“Anna bija mutīga sieva 
ar asu un smējīgu mēli, 
varbūt tāpēc mani panti 
prasās rakstāmi izloksnē, 
jo bieži vien par šodienas 
sadzīvi, morāli un politi
ku nopietni runāt ir grūti, 

par to ir jāraud vai jāsme
jas. Neesmu īdētāja, tāpēc 
izvēlos otro variantu, un 
tam, manuprāt, vislabāk 
piestāv trāpīgā ventiņu 
valoda,” Benita atzīst, ka 
arī viņas dzīvē bijis gana 
grūtuma, it īpaši tās sāku
mā, tāpēc ironija un paširo
nija parasti likta kā aizsarg
bruņas pret dzīves netaisnī
bu vai pārestībām. 

Par pirmo un lielāko 
no visām nelaimēm viņai 
zināms tikai no mātes 
Ženijas stāstītā, jo Benita 
tanī laikā vēl tikai gatavo
jusies ienākt šajā pasaulē. 
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BATL valdes loceklis: Latvijai jāpiedāvā 
baltkrievu partneriem pievilcīgs darījums
«Lai Baltkrievijas kālija sāls kravas atkal atvestu uz Latviju, mums sākumā jāpadara savi 
mājasdarbi – jāefektivizē dzelzceļa infrastruktūra, jāsamazina tarifi un jādod baltkrievu 
partneriem pievilcīgs piedāvājums. Turklāt jārīkojas ātri. Jaunā likuma iecere par dzelzce
ļa pierobežas posma atvēršanu visiem dzelzceļa kravu pārvadātājiem ir spēcīgs signāls, 
lai stiprinātu Latvijas un Baltkrievijas sadarbību,» uzsver “Baltijas Asociācija – transports un 
loģistika” (BATL) valdes loceklis Ivars Landmanis.

 turpinājums 3. lpp.

 turpinājums 2. lpp.

B 
altkrievijā ir apgūtas jaunas kālija sāls atradnes, to 
izstrādes apjomi palielinās un līdz ar to – arī eksporta 
apjomi. «Latvijai Baltkrievija, viennozīmīgi, ir stra
tēģiskais partneris. Uzņēmuma “Belaruskalij pār
stāvji” nesen viesojās Latvijā, lai izvērtētu iespēju 

diversificēt savu kālija sāls kravu plūsmu un vest to ne tikai 
caur Lietuvu, bet arī caur Latviju. Tas palīdzētu cīnīties ar 

kravu kritumu Latvijā.»
Tomēr, kā uzsver Landmanis, ir jāveic gana daudz uzde

vumu, lai Baltkrievijas partneriem Latvija kļūtu pievilcīga 
salīdzinājumā ar kaimiņvalstīm un tā spētu piedāvāt lab
vēlīgus apstākļus tranzīta plūsmai. «Situācijas uzlabošanā 
BATL vīzija sakrīt ar Valsts Dzelzceļa administrācijas priekš
likumiem. Proti, par pārvadājumu pašizmaksas pieauguma 

apturēšanu vai samazināšanu būtiska kravu apjoma krituma 
apstākļos.»

POTENCIĀLIE MĀJASDARBI LATVIJAI
Piemēram, viens no Valsts Dzelzceļa administrācijas 

(VDzA) ieteikumiem ir: «Lai nepie
ļautu nekontrolētu infrastruktūras  

“Daiļrades”laika gados.
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Smaga avārija
Lielā prospekta un Sarkanmuižas dambja 

krustojumā Valsts policijas dienesta auto
mašīna sadūrusies ar automašīnu “Audi”. 
Aculiecinieki stāsta, ka policijas automašīna 
šķērsojusi krustojumu ar ieslēgtām sirēnām 
un pie sarkanās gaismas. 

Bezmaksas ekskursija
PSIA “Ūdeka” piedāvā skolēniem iespēju 

apmeklēt uzņēmuma objektus. Ekskursijas 
notiek gan ūdens atdzelžošanas stacijā Talsu 
ielā, gan notekūdeņu attīrīšanas iekārtās 
Dzintaru ielā. 

Egle jau klāt
Pilsētas galvenā svētku egle šogad ir 19 

metrus gara. Tā jau atvesta no Elkšķenes 
mežiem un uzstādīta Lielajā laukumā. 

Zvejnieks nav atrasts
Mērsraga ostā noslīkušais Ventspils zvej

nieks joprojām nav atrasts. No ūdens izcelts 
viņa brālēns, kurš pūlējās glābt pār bortu pār
kritušo radinieku. 

Lekcija par pankroku
4. decembrī Mūzikas bibliotēka un Jauniešu 

māja rīko kārtējo cikla “Jaunās mājas – Latvija” 
pasākumu. Šoreiz runa būs par pankroku. 

Jauna rūpnīca
Ganību ielā 103 uzņēmums “Ultraplast EU” 

gatavojas būvēt polikarbonāta lokšņu ražotni. 
Vēstījuma kapsula jau iemūrēta. 

Energoaudits
Olimpiskajā centrā tiek veikts energoaudits 

un pārsertifikācija. Audits notiek Basketbola 
hallē, administrācijas ēkā, viesnīcā, Pārventas 
sporta kompleksā, Ūdens piedzīvojumu parkā 
un slēpošanas parkā.

Korim – jubileja
Ar koncertu “Caur sidraba birzi 

gāju” Ventspils senioru sieviešu koris 
“Ziemeļzvaigzne” atzīmējis savas radošās 
darbības 30 gadu jubileju. 

Atpakaļ pie vecas idejas
Dome atgriezusies pie domas vei

dot Izglītības un bērnu atpūtas centru K. 
Valdemāra ielā 12. Iemesls – mainījusies eko
nomiskā situācija. 

Sirmgalve mirusi
1928. gadā dzimusī sociālās aprūpes 

nama “Selga” iemītniece, kura izgāja no 
“Selgas”, pazuda un tika izsludināta meklē
šanā, atrasta mirusi. Noziedzīgs nodarījums 
nav konstatēts.

Konkurss bērniem
PSIA “Ventspils labiekārtošanas kombi

nāts” aicina pirmsskolas izglītības iestādes 
piedalīties konkursā “Meklējam savu glez
nu!” Konkursa tēma ir glezna, kas veido
ta no izmantotiem dabas un iepakojuma 
materiāliem. 

Dedzina drēbes
Ugunsdzēsības darbinieki tikuši izsaukti 

uz kādu atpūtas iestādi Kuldīgas ielā, kur 
kāds vīrietis tualetē dedzinājis virsdrēbes. 
Ugunsgrēks nodzēsts, dedzinātājs nogādāts 
Liepājas psihoneiroloģiskajā klīnikā. 

Gatavo tāmes
PSIA “Ventspils nekustamie īpašumi” saga

tavojusi tās apsaimniekojamo namu uztu
rēšanas un apsaimniekošanas tāmes 2020. 
gadam. Ar tāmēm var iepazīties mājaslapā 
www.vni.ventspils.lv.

Ventspilnieku izstāde
Līdz decembra beigām galerijā “Žagata” 

būs iespējams apskatīt 15 Ventspils amatier
mākslinieku darbu izstādi. 

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Trumpja dūzis
To, ka mūsu pilsētas domes vadītājs (tiesa gan, no 
amata pienākumu pildīšanas atstādināts) ir spē-
cīgs verbālajā ekvilibristikā un spēj piemeklēt epite-
tus teju katrai dzīves norisei, zina visi. Un ir ļaudis, kam 
tik ļoti patīk šis “lūk, kā viņš pateica” princips politi-
kā, ka gatavi vienmēr sekot līdzi savam vadonim, jo 
viņš, raugi, “tiem riebekļiem Rīgā” ierādīja vietu.

B  
eidzamais mūsu atstādinātā mēra literāro salīdzināju
mu izvirdums bija preses konference, kurā cita starpā 
pilsētas galva apsprieda arī iespējamo administratīvi 
teritoriālo reformu (ATR) un Ventspils pilsētas un nova
da apvienošanu vienā administratīvajā vienībā. Lai nu 

paliek reformas novērtējumi un citas tik smalkas nianses, bet 
šoreiz interesantākais bija nevis epitetiem bagātais viedoklis par 
ATR kā tādu, bet gan argumenti, kurus Lemberga kungs vilka ārā 
kā trusīšus no burvju mākslinieka cepures. Protams, lai paskaid
rotu, ka nekāda novada un pilsētas apvienošana notikt nedrīkst...

Ar argumentu, ka Lemberga kunga trumpja dūzis ir piekāvis 
ministra Pūces nieka sešinieku, mūsu mērs nāca klajā vairākkārt... 
Tātad – varam secināt, ka viņa kāršu kavā ir uzreiz vairāki dūži, bet, 
kā zināms katram “duraka” spēles spēlētājam, katrā spēlē trum
pja dūzis ir tikai viens. Un tātad mūsu pilsētas galva vai nu nezina 
noteikumus, vai arī blēdās. Jeb, runājot viņam tuvajā kāršu spēlma
ņu valodā, viņš ir “šuleris”. Un tieši tā arī izskatījās, vērtējot izklāstī
tos argumentus, kurus nekā citādi kā par demagoģiju un, diplomā
tiski sakot, ārkārtīgi brīvu faktu interpretāciju nosaukt nekādi nevar 
– operēšanu ar statistikas datiem, pasakot vienu faktu, bet noklu
sējot otru, mēdz dēvēt par runāšanu puspatiesībās.

Piemēram, krāšņi uzzīmētā diagramma ar pavadošajiem komen
tāriem patiesi liecināja par zināmu “netaisnību”: kāpēc, piemē
ram, mazākais no paredzētajiem novadiem (Līvānu novads) var 
pastāvēt, bet Ventspils novads ar lielāku iedzīvotāju skaitu – nē. 
Un vientiesīgākam klausītājam patiesi šķiet – redz, kā patiesību 
runā. Kāpēc Līvānos ar 11 000 iedzīvotājiem novads var būt, bet 

 turpinājums no 1. lpp.

Ventspils novadā ar 11 700 iedzīvotājiem – nē... Turklāt ja vēl dzē
līgi tiek piebilsts, ka Rīgā acīmredzot ar aritmētiku kaut kas nav 
kārtībā, tad var tikai applaudēt pilsētas mēram, kā viņš atkal ierā
dījis vietu Ventspili nemīlošajiem un viņu personīgi apkarojošajiem 
valdības iznireļiem.

Tiesa gan, Līvānu gadījumā mērs “aizmirsa” piebilst vēl kādu 
citu ATR prasību jaunajiem novadiem, proti, novada izveidi nosaka 
ne tikai iedzīvotāju skaits, bet arī attīstības centra (proti, pilsētas) 
atrašanās novadā. Bet Ventspils novadā tāda centra nav. Ja neskaita 
vienīgo novada pilsētu – Pilteni –, kurā iedzīvotāju skaits neatbilst 
pilsētas statusam, bet kas savu pilsētas nosaukumu saglabājusi 
vēsturisku iemeslu dēļ, tādēļ par “attīstības centru” likuma izprat
nē nudien nav dēvējama. Turklāt patiesības labad (runājot tieši par 
Līvānu novadu) būtu atmaskojumu alkstošajai publikai jāpaskaidro 
arī tas, ka Līvānu novads no jaunveidojamajiem novadiem ir vienī
gais ar šādu iedzīvotāju skaitu, bet atsevišķa novada gods tam pie
šķirts ekonomisku apsvērumu dēļ izņēmuma kārtā.

Tāpēc Lemberga kunga “trumpja dūzis”, ar ko tiek sists ministra 
Pūces sešinieks, drīzāk izskatās izvilkts no piedurknes, nevis iegūts, 
godīgi saņemot izdalītās kārtis. Līdzīga manipulācija ar dažādu 
jomu faktiem, kas sabērti vienā kaudzītē, un puspatiesībām ir visa 
preses konferencē izskanējusī “argumentācija”. Un, ziniet, nevar 
noliegt – visa šī performance bija patiešām glīti iesaiņota diagram
mu, skaitļu stabiņu, līkņu un infografiku spožajos papīrīšos, lai radī
tu lielāku ticamības iespaidu. Paskatieties, cik skaisti izskatās no 
ārpuses, bet nekādā gadījumā nemēģiniet šo sainīti vērt vaļā. Var 
uzsprāgt, ja mēģināsiet analizēt, ko tad īsti mēra kungs pateicis un 
ar kādiem argumentiem savus secinājumus pamatojis. Tāpēc būs 
vien pareizāk, ja klausīsieties mēra krāšņajā runā – ar kādām kār
tīm kādus sešiniekus viņš sasitis, kādu mācību guvis no aritmētikas 
stundām pamatskolā vai arī, piemēram, kā Kariņš, Pūce, Linkaits 
vai jebkurš cits no pašreizējās valdības, izsakoties vienkāršrunā, 
kārtējo reizi “aplauzies”... Bet patiesība jau nav svarīga, galvenais, 
kā zināms, politikā ir intereses. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

maksas pieaugumu, tai sasniedzot pārva
dātājiem nesamaksājamu līmeni, nepiecie
šams izdarīt grozījumus Dzelzceļa likumā, 
nosakot, ka pārvadājumiem uz/no trešajām 
valstīm ar sliežu ceļu platumu 1 520 mm 
atceltu izņēmuma stāvokli un tiem tiktu pie
mērots vispārējais Eiropas Savienības infra
struktūras maksas noteikšanas pamatprin
cips, ar to saprotot maksas noteikšanu tiešo 
izmaksu līmenī, tam piemērojamo uzcenoju
mu ierobežojot ar līmeni, ko spēj panest tir
gus situācija.»

Tāpat VDzA iesaka samazināt tos “drako
niskā” infrastruktūras pārvaldītāja izdevu
mus, kas ietekmē infrastruktūras un apkal
pes vietu izmaksas.

VDzA un BATL ieskatā, nepieciešama arī 
maksimāla tirgus atvēršana un konkuren
ces ieviešana visu to pakalpojumu sniegša
nā, kuri nepieciešami pārvadājumu nodro
šināšanai. Tāpat nepieciešams pārvadāju
mu procesam nepieciešamos pakalpojumus, 
kuru liberalizācija starptautiski juridisku vai 
tehnoloģisku apstākļu dēļ nav iespējama, 
pielīdzināt valsts regulētajiem apkalpes 
vietu pakalpojumiem, piemērojot tādus pat 
pamatprincipus.

«Šie saucamie mājasdarbi ir vitāli svarīgi 
valsts ekonomikai.»

«Baltkrievija Latvijai ir vairākkārt norādī
jusi uz ne pārāk labi izstrādātu tarifa poli
tiku tranzīta plūsmā, salīdzinot ar citām 
valstīm. Lai mēs būtu konkurētspējīgi tran
zīta koridorā, svarīga ir dzelzceļa piero
bežas posma atvēršana visiem dzelzceļa 
kravu pārvadātājiem. Tas likvidētu pašrei
zējo “Latvijas dzelzceļa” (LDz) meitasuzņē
muma “LDz Cargo” monopolstāvokli šajā 
“Latvijas dzelzceļa” infrastruktūras posmā. 

BATL valdes loceklis: Latvijai jāpiedāvā 
baltkrievu partneriem pievilcīgs darījums

Tas arī dotu iespēju piedāvāt sadarbības part
neriem skaidrus un tirgus situācijai atbilsto
šus tarifa nosacījumus,» skaidro Landmanis.

Proti, ja tarifa pieaugums turpināsies, par 
efektivizāciju var nebūt ne runas, jo pašreizē
jā LDz monopolstāvoklī cenas ir necaurspīdī
gas un sadarbības partneriem neizprotamas.

Eksperts uzsver, ka ir svarīgi piedāvāt 
tādu sadarbības modeli, lai Baltkrievija būtu 
ieinteresēta ciešai sadarbībai. Tam ir vai
rākas iespējas. «Viena iespēja – veidojot 
kopuzņēmumus. Tāpat iespēja ir ieinteresēt 
Baltkrieviju ciešākai sadarbībai, efektivizējot 
sliežu ceļus tā, lai būtu iespējams pārvadāt 
kravas garākos vilcienu sastāvos.»

«Aizvainojums no viņu puses ir pama
tots. To veicinājusi iepriekšējo valdību rīcība, 
arī bijušā satiksmes ministra Ulda Auguļa 
laiks.»

Landmaņa ieskatā, Latvija ir uz pareizā 
ceļa, jo jaunās Satiksmes ministrijas nostā
ja ir tāda, ka jāatver šis pierobežas posms. 
«Ir arī sagatavoti grozījumi likumā, kas nosū
tīti Saeimas Tautsaimniecības komisijai.»

Iemesli tam, ka Latvijas sadarbība ar 
Baltkrieviju ir mazinājusies, ir meklējami 
iepriekšējo valdību darbībā. Kā Landmanis 
atzīmē, tās nebija partnerattiecības. 
«Piemēram, vecās politikas, dažādu poli
tiķu un politbiznesa dēļ baltkrievu kāli
ja sāls aizgāja prom no Latvijas – tieši 
Ventspils ostas. Tas notika tādēļ, ka iepriek
šējās Satiksmes ministrijas atbalstītā politika 
rezultējās ar augstiem tarifiem.»

«Tolaik kālija partneri lūdza samazināt 
tarifu, un Latvijas puse solīja to izdarīt – īpaši 
izteikti solījumi nāca no VAS Latvijas dzelz
ceļš puses. Taču solījums netika izpildīts. Vēl 
ļaunāk – tarifs tika pacelts. Tādā veidā iestai
gātā taciņa caur Ventspili tika pārvirzīta uz 
Klaipēdas ostām, kur šobrīd ir izveidotas ļoti 

labas partnerattiecības, kas arī palīdz darbo
ties tranzītbiznesam ar Baltkrieviju.»

Proti, palielināja tarifu, baltkrievi Latvijā 
nevarēja ar tādu tarifu veidot biznesu, tāpēc 
aizgāja prom no mūsu ostām. Aizvainojums 
uz Latviju bija ilgstošs.

«Tomēr jāsaprot, ka laiki mainās, arī «poli
tiskās sejas» ir nomainījušās. Tāpēc Latvijas 
politiskajā dienaskārtībā ir šis uzdevums – 
stiprināt sadarbību ar Baltkrieviju.»

«Esam runājuši arī ar ārlietu ministru 
Edgaru Rinkēviču, kurš šo jautājumu uztver 
kā vienu no prioritārajiem. Tāpat ritējušas 
sarunas ar Latvijas vēstnieku Baltkrievijā, 
kurš diplomātiski uztur jautājumu par kālija 
sāls nozīmi, tā transportēšanu caur Latviju. 
Arī satiksmes ministrs Tālis Linkaits to uztver 
kā vienu no galvenajiem uzdevumiem. Tālāk 
jau viss atkarīgs no uzņēmēju piedāvāju
miem un viņu sadarbības ar Latvijas valsts 
institūcijām. Visiem jāstrādā kopā,» BNN 
norāda Landmanis. 

Simona Šjadīte, BNN

“Baltijas Asociācija – transports un loģistika”  
valdes loceklis Ivars Landmanis.
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VENTSPILS NOVADĀ

Saturīga ekskursija
Ances pamatskolas 6., 7. un 9. klašu 
skolēni devās ekskursijā pa Vecrīgu un 
uz Melngalvju namu. 

Pieejami kalendāri
Dažādi skaisti Jūrkalnes kalendāri jau ir 
pieejami. Tos var pasūtīt, sūtot vēstuli 
uz “Incredible Jūrkalne”. 

Nams top
Vējturu nams vēl top, bet jūrkalnie
ki jau domā, kā to ieskandināt un dot 
tam vēja elpu. 

Attīsta tūrismu
Tārgales pagasta “Podniekos” uzbū
vētas kotedžas un pirts ar kublu viesu 
atpūtai. Jāatzīmē, ka “Podnieki” ne 
reizi vien saņēmuši atzinību par sakop
tāko sētu pagastā. 

Atkal Liepājā!
Kopš projekta “Latvijas skolas soma” 
sākuma Užavas pamatskola regulāri 
apmeklē pasākumus Liepājas koncert
zālē “Lielais Dzintars”. 21. novembrī 
skolēni devās uz Liepāju, lai noklausī
tos koncertizrādi “Raxtu raxti. Trīs labas 
lietas”. 

Mācību uzņēmums
Skolotājas Evas Zeltzaķes vadī
bā Tārgales pamatskolā jau vairākus 
gadus darbojas skolēnu mācību uzņē
mumi. 22. novembrī tirdzniecības cen
trā “Tobago” notika pirmais šī mācī
bu gada skolēnu mācību uzņēmumu 
tirdziņš. 

Brīnumu frekvence
Popes kalnā 8. decembrī pirmo reizi 
skanēs pasaulē izplatītā muzicēšana 
432 hercu frekvencē. Šo toni jau kopš 
senās Grieķijas laikiem sauc par brīnu
mu toni atšķirībā no mums pierasta
jiem 440 herciem. 

Tirdziņš!
Popes muižā 21. decembrī tiks rīkots 
Ziemassvēku tirdziņš. 

Muzejs dzīvo
Vētru muzejs Jūrkalnē sagaidījis jau 
7000. apmeklētāju. 

Aptauja jauniešiem
Novada pašvaldība rīko 13.25. gadīgo 
jauniešu aptauju, lai noskaidrotu jau
niešu vērtējumu par mūsu pašvaldību 
kā dzīves, darba un brīvā laika pavadī
šanas vietu. Anketu var aizpildīt portā
lā visidati.lv.

Jaunas elektrostacijas
Līdz 2030. gadam Latvijā paredzēts 
uzbūvēt 110 vēja elektrostacijas. Katras 
stacijas jauda būs 8 MW. 

Darināja pastalas
Vārves pagasta Zūrās 28 interesenti no 
visa novada iesaistījās meistarklasēs 
“Pastalu izgatavošana”. 

Uzvar konkursā
Sendijs Melkurts no Popes atzīts par 
uzvarētāju Latvijas Dizaineru savie
nības organizētā konkursa “Dizaina 
arēna” uzvarētāju kategorijā “Lietu 
dizains”.  

Limiti grozīti
Valdībā grozīti rūpnieciskās zvejas limi
ti Usmas ezerā. No 1. janvāra Usmas 
ezeram noteiktais rūpniecisko zivju 
tīklu limits tiks samazināts līdz 8000 
metriem. Agrāk bija 10 080 metru. 

Takai – rekords
Būšnieku dabas takai – jauns apmeklē
juma rekords. Šajā sezonā taku apmek
lējuši 15 600 atpūtnieku. Tas ir par tūk
stoti vairāk nekā pirms gada.

balsojumu “Veselības aprūpes finansēšanas 
likumā” – «paši vien piekrāpāt».

Tomēr Zatlers uzsver, ka koalīcijas parti
jām un Kariņam ir jāsāk vairāk runāt gan ar 
mediķiem, gan ar pacientiem, nevis jāgai
da, kad esošā parakstu vākšana par Saeimas 
atlaišanu «izšūmēsies» un gan jau viss paliks 
tā, kā bijis – to nedrīkst atļauties. Valdībai ir 
jārīkojas gudri un jānoņem spriedze veselības 
aprūpes problēmām.

«VIŅŠ IR NEVEIKSMINIEKS»
Savāktais parakstu skaits ir pirmo neap

mierināto vilnis, kas šādā veidā pauž viedokli 
par Saeimu. «Lielākā daļa, kam bija pārliecī
ba par Saeimas atlaišanas nepieciešamību, ir 
jau parakstījušies. Tas vilnis noplaks, un tālāk 
būs grūti iestāstīt, ka šobrīd ir nepiecieša
ma Saeimas atlaišana,» uzskata Zatlers.

Komentējot vienus no galvenajiem ini
ciatoriem Saeimas atlaišanai un šīs dejas 
atbalstītājiem – Igoru Lukjanovu jeb tā dēvē
to party bomzi, Normundu Grostiņu, Aivaru 
Lembergu un Aldi Gobzemu –, Zatlers norā
da, ka, viņaprāt, šiem cilvēkiem ir svarīgi būt 
populāriem, atpazīstamiem, lai varētu celt 
savu ego.

Latvijas eksprezidents arī atzīmē: «Es vien
mēr esmu teicis, ka nevajag novērtēt par 
zemu mūsu pilsoņu saprātu – viņi domā 
par valsti. Viņi domā, ko darīt, viņi cenšas 
saprast. Nav tā, ka uz urrā tūlīt dedzinās mui
žas. Tā nenotiks.»

Runājot par vienu no motivētākajiem un 
skandalozākajiem Saeimas atlaišanas mudi
nātājiem Gobzemu, Zatlers uzsver, ka būs 
precīzs un cinisks savā vērtējumā. «Viņš 
[Gobzems] ir neveiksminieks, kas pūlas 
nomazgāt savu neveiksmi par jebkādu cenu, 
un līdz ar to viņš vairs neizskatās pēc nobrie
duša politiķa. Kas tur vainīgs? Viņš pats.» 
Zatlera ieskatā, Gobzemu pārņēmusi nevis 

Zatlers par 13. Saeimas atlaišanu: Koalīcijas 
un premjera klusēšanai var būt bēdīgs rezultāts

godīgi veic savus pienākumus, ir grūti 
aptverams. 2019.gada 2. ceturksnī vidējā 
darba alga valstī pirms nodokļu samaksas 
bija 1083 eiro. Tātad lai nopelnītu tik daudz, 
cik LDz bijušais vadītājs saņēma kompensā
cijā no valsts, šādam cilvēkam būtu jāstrādā 
teju divdesmit gadus!

Edvīns Bērziņš praktiski jau kopš iecelša
nas amatā ticis dēvēts par “Aivara Lemberga 
cilvēku”. Lai arī abi to noliedz, tomēr saik
ni ir grūti nepamanīt. Lai arī šobrīd šis jau
tājums vairs nav aktuāls, tomēr vēl līdz 
pat šim brīdim nav skaidrs, ar kā svētību 
ar valsts drošības interesēm saistīta infra
struktūras uzņēmuma vadība tika uzticēta  
ar krāpniecību saistītā tiesvedībā ierautam 
cilvēkam? 

Proti, kādreizējo “Latvijas kuģniecī
bas” (LK) valdes locekli un Juridiskās 
daļas vadītāju Edvīnu Bērziņu līdz ar 
citām fiziskām un juridiskām perso
nām vainoja aptuveni piecu miljonu ASV 
dolāru izkrāpšanā no Libērijā reģistrētā 
LK meitasuzņēmuma “Latmar Holdings 
Corporation”. Tiesāšanās noritēja par tipis
ku amata noziegumu, un Londonas tiesa 
šajā lietā jau bija pieņēmusi Bērziņam 
nelabvēlīgu lēmumu. LK bija izmantoju
si viltus konsultāciju līgumus ar “past
kastītes firmām”, kuras realitātē nekādas 
konsultācijas netika sniegušas. Šī krāp

Drīz uzzināsim, kas atbildīgs par milzu 
kompensācijām LDz

vēlme cīnīties par taisnību, bet gan tieksme 
pēc varas.

Komentējot Lemberga iesaisti tautas musi
nāšanā atlaist Saeimu, bijušais Latvijas prezi
dents uzskata, ka viņam ārkārtas vēlēšanas 
nebūtu izdevīgas – viņš tajās zaudētu vēl vai
rāk nekā pēdējās.

Bijušais prezidents uzsver – sabiedriskā 
doma ir mainījusies, un neviens Lembergu 
neaicina uz lielās politikas skatuves. Arī 
pats Lembergs to apzinās, tāpēc «arī viņš 
būs uzmanīgs, arī viņam tā ir tāda taustīša
nās – varbūt šī ir [vēl viena] iespēja, varbūt 
pēdējā».

Zatlers atzīmē, ka cilvēki saprot – Lemberga 
tiesas process ir stadijā, ka to ir grūti vēl vai
rāk novilcināt. Tas ir viens no faktoriem, kas 
mazina viņu atbalstošās partijas “Zaļo un 
zemnieku savienība” (ZZS) iespējas uzlabot 
rezultātus ārkārtas vēlēšanās.

«Tāpat arī Saskaņa. Viņi ir iekšēji saplosīti 
šobrīd,» uzskata Zatlers, «tomēr četri «neat
karīgie» deputāti Rīgas domē – tā ir iekšē
jā “Saskaņa”, kas [norāda uz] šķelšanos. 
Turklāt vai tiešām visi viņu vēlētāji ar sirdi un 
dvēseli aizstāvēs zagļus tikai tāpēc, ka viņi 
ir savējie?»

Zatlers atzīmē, ka ZZS, būdama koalīci
jā, bet “Saskaņa” opozīcijā, «aizkulisēs» bija 
vienoti savos lēmumos. «Šobrīd viņi Saeimas 
sēžu zālē ir salikti kopā pa īstam, taču mēs 
neredzam izteiktu kopību. Daudz veiklāki viņi 
bija «zem galda». Arī «Rīdzenes sarunās» tā 
kopība bija novērojama. Tobrīd bija tā – kār

tojam lietas kopā, esam sabiedrotie, bet lai 
neviens to neredz.»

«Šobrīd, kad opozīcijai jāsadarbojas 
Saeimas sēžu zālē, es neredzu ļoti efektī
vu sadarbību, jo katrs tagad ir par sevi. Viņi 
tomēr ir konkurenti.» Zatlera ieskatā, tā būs 
tik ilgi, kamēr atkal nebūs «jādala valsts 
pīrāgs».

ATŅEMSIM VĒL PUSOTRU GADU 
PIEREDZES

Zatlers uzsver, ka cilvēkiem, kas vēl apsver 
– parakstīties par Saeimas atlaišanu vai nē –, 
jāsaprot: «Labi, būs mums cita Saeima, bet 
vai kāds ir pateicis, ka tā strādās tikai aptu
veni pusotru gadu? Sanāks tā, ka atņemsim 
vēl pusotru gadu pieredzes. Vai tas mums ilg
termiņā ir vajadzīgs? Tas ir jālemj vēlētājam, 
bet, pirms viņš parakstās, vai iet balsot, ir arī 
mazliet jāpadomā.»

Tāpat viņš uzsver, ka jāsaprot – Latvija 
balstās uz demokrātiskām vērtībām. Tāpēc 
opozīcijas vēlme atlaist Saeimu nav nepa
reizs rīks «cīņā». Zatlera ieskatā, šis nav pār
baudījums Kariņa valdībai – tas ir pārbaudī
jums visiem, cik saprātīgi varam rīkoties.

Zatlers atgādina – nevar teikt, ka Latvijā 
neveidojas jauna politiķu paaudze. «Ar pēdē
jām vēlēšanām Saeimā ļoti masīvi ienāca 
jauni politiķi. Tomēr no viņiem nevar prasīt 
pieredzi no pirmās dienas. Ja palūkojamies 
uz tiem pašiem deputātiem, kuri pirms gada 
sāka strādāt pirmo reizi, viņi pašlaik jau ir 
uzkrājuši ievērojamu pieredzi.»

Viņa ieskatā, esošā valdība nestrādā sliktāk 
kā iepriekšējā, un šī Saeima nepieņem liku
mus sliktāk. «Vienkārši mums vienmēr ir tā 
sajūta, ka agrāk «zāle bija zaļāka».»

Bijušais prezidents uzsver: «Jāsaprot, ka 
šī Saeima ir uz pieredzi strādājoša Saeima.» 
Proti, tā strādā un pamazām gūst pieredzi 
parlamentārajā darbā, šādā veidā kļūstot par 
stabilu politiķu paaudzi, kas izprot, kā jāpār
valda valsts. 

Simona Šjadīte, BNN
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penu vienošanos tika noslēgts izlīgums 
arī “Latmar” krāpniecības skandālā.

Visus savas varas gadus Edvīns Bērziņš 
Lembergu nav apbižojis, un “Latvijas dzelz
ceļš” ziedojis ļoti ievērojamas summas ar viņu 
saistītajam basketbola klubam “Ventspils”. 
Tanī pašā laikā ļoti nozīmīgi darbi ar tranzīta 
nozares attīstību nav paveikti.

Lielu izbrīnu gan tas neizsauc. Ne velti 
Tālis Linkaits saka – kā viņam stāstīts, 
“senos laikos dzelzceļam neviens neko 
nevarēja pretī pateikt. Tā ir bijusi valsts 
valstī.”

Tomēr izskatās, ka  beidzot arī šī “valsts 
valstī” būs spiesta atcerēties, ka tās īpaš

nieks ir valsts. Kā sarunā ar “Delfi”izteicās 
satiksmes ministrs Linkaits: “Jaunā valde 
ir likvidējusi paralēlo struktūru, kas ir pre
zidenta padome, lai nevienam nākotnē 
nekas tāds vairs neienāktu prātā. Problēma 
bija ne jau valdes locekļu atlaišanā, bet 
tieši tajā, ka viņi bija noformēti dubul
tā kā prezidenta padomes darbinieki. Paši 
sevi iecēluši darbā, paši sev izstrādājuši 
noteikumus, pēc kādiem viņu var atlaist. 
Attiecīgi tā juridiskā konstrukcija traucē
ja viņus atlaist normālā veidā. Nevienā 
citā Satiksmes ministrijas kapitālsabiedrībā 
tādas sistēmas nav, un visi pārējie, kas ir 
gājuši, ir aizgājuši.» 
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Viņķelei jārod risinājums
Ministru prezidents uzdevis veselības 

ministrei Ilzei Viņķelei līdz 31. janvā
rim sagatavot un iesniegt piedāvājumus 
par jaunu darba samaksas atalgojuma 
modeli mediķiem. Savukārt jau decem
bra sākumā Kariņš no Viņķeles sagaida 
pārskatu par veselības aprūpes sistē
mas reformu gaitu un priekšlikumus tās 
uzlabošanai.

Šķēle un Šlesers grib 
kļūt par baņķieriem

Bijušie politiķi Andris Šķēle un Ainārs 
Šlesers izrādījuši  interesi par “Meridian 
Trade Bank” akciju iegādi.  FKTK ban
kai  līdz gada beigām licis palielināt 
līdzekļu daudzumu – jāiegulda vēl ap 
desmit miljoniem eiro. Lielu daļu bankai 
nepieciešamās summas gatavi ieguldīt 
Šķēle un Šlesers, izmantojot savu kopī
go uzņēmumu “MCH Investīcijas” – lie
lāko “Rīgas tirdzniecības ostas” īpašnie
ku, kurš pērn tīrajā pelņā nopelnījis 9,5 
miljonus eiro.

Ārstu netīšo kļūdu 
jautājumu vēl neskatīs

Latvijas Ārstu biedrība oktob
ra sākumā vērsās Veselības ministrijā 
un Sociālo lietu komisijā, aicinot mai
nīt Krimināllikuma 138.pantu par ārsta 
pienākumu nepildīšanu vai par nolaidī
gu to pildīšanu un dekriminalizēt «ārstu 
netīšās kļūdas». Saeimas Sociālo un 
darba lietu komisija šonedēļ notikuša
jā sēdē vēl nepieņēma nekādu lēmumu 
par LĀB rosinājumu un sola pie šī jautā
juma atgriezties nākamgad.

Vēl nenosauc LB prezidenta 
amata kandidātu

Valdošās partijas pagaidām nav vie
nojušās par LB prezidenta amata kandi
dātu. Uz šo amatu kandidē LB padomes 
loceklis Mārtiņš Kazāks, Fiskālās discip
līnas padomes locekle Inna Šteinbuka, 
bijušais Finanšu un kapitāla tirgus 
komisijas priekšsēdētājs Uldis Cērps 
un “Altum” valdes priekšsēdētājs Reinis 
Bērziņš. Neoficiāli izskanējis, ka viscerī
gāk notiekot sarunas par Kazāka kandi
datūru. Atbilstoši Saeimas Prezidija un 
Frakciju padomes lemtajam kandidatūras 
Latvijas Bankas prezidenta, amatam jāiz
virza līdz 29.novembrim.

Aptur noziedzīgi iegūtas 
naudas legalizētājus

Valsts ieņēmumu dienests apturējis 
noziedzīgu personu grupas darbību, kas 
nodarījusi zaudējumus valsts budžetam 
vairāk nekā 480 000 eiro apmērā. No 
2015.gada janvāra līdz 2019.gada oktob
rim ar kādu privātklīniku saistīti medicī
nas uzņēmumi, iespējams, ieguva slēp
tos ienākumus, no kuriem netika aprē
ķināti nodokļi. Pieļauts, ka iegūtie nau
das līdzekļi ir izmantoti arī aplokšņu algu 
izmaksām.

Silene pārbūvēta 
un modernizēta

Pabeigta robežšķērsošanas vie
tas “Silene” pārbūve un modernizācija 
Daugavpils novadā. Darbi tika realizēti 
Latvijas, Lietuvas un Baltkrievijas valdī
bu pasākuma plāna ietvaros. Uzlabota 
perimetra apsardzes sistēma, ieviesta 
videonovērošanas sistēma, elektronis
kie satiksmes organizācijas informatīvie 
paneļi, transportlīdzekļu piespiedu apstā
dināšanas iekārtas, kā arī vienots satik
smes organizācijas risinājums gan visa 
veida transportlīdzekļiem, gan gājējiem 
un velosipēdistiem.

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019

Mediķu protesti, kuri formāli kalpo kā iegansts tautas kūdīšanai Saeimas 
atsaukšanas ierosināšanai, nav radušies ne šīs, ne iepriekšējās un arī ne 
iepriekšiepriekšējās Saeimas laikā. Pirmie medicīnas darbinieku piketi 
sākās jau 1993. gadā un ar lielāku vai mazāku regularitāti turpinājušies 
visus šos gadus. Cita lieta, ka pieredzējuši politiskie intriganti tagad tos 
ciniski sākuši izmantot savā labā.

Rūpējoties par mūsu četrkājainajiem draugiem, kam šobrīd nav savu 
māju, Rimi Latvia sadarbībā ar Mars Inc. no 19. novembra līdz 16. 
decembrim jau piekto reizi rīko labdarības akciju “Pērc, ziedo, paba-
ro”. Tās ietvaros ikviens iedzīvotājs ir aicināts atbalstīt patversmēs 
mītošos dzīvniekus, iegādājoties un ziedojot dzīvnieku barību un citus 
mājdzīvniekiem piemērotus produktus Rimi veikalos visā Latvijā.

Mediķu protesti politisko 
intrigu mērcē

Akcijā “Pērc, ziedo, pabaro” aicina atbalstīt 
Latvijas dzīvnieku patversmju iemītniekus

V 
isu 13. Saeimā ievēlēto politis
ko  partiju deputāti 2018. gada 
nogalē nobalsoja par grozīju
miem Veselības aprūpes finan
sēšanas likumā. Tolaik risinājās 

nebūt ne vieglas sarunas par valdības vei
došanu, izpildvaras groži bija zaļzemnieka 
Māra Kučinska rokās un neviens, izņemot 
deputātu Gati Eglīti (JKP), neizteica bažas, 
vai nākamā gada budžetā vispār būs iespē
jams segt nepieciešamo summu. Ļoti iespē
jams, ka Saeimas jaunpienācēji toreiz paļā
vās uz pieredzējušākajiem kolēģiem, bet 
daudzpieredzējušo opozīcijas deputātu prā
tos jau sāka rosīties domas, kā mediķu prog
nozējamo neapmierinātību vēlāk izmantot 
savā labā. Lai nu kam, bet pašreiz opozīcijā 
esošajai ZZS ir labi zināms, ka mediķu prasī
bu neizpildes gadījumā uz protesta akcijām 
nav ilgi jāgaida. 

Savukārt ikvienam Latvijas iedzīvotājam 
ir zināms, ka veselības aprūpe ir ļoti dārgs 
prieks. Vēl 2016.gadā Pasaules Veselības 
organizācija konstatēja, ka personīgo mak
sājumu daļa Latvijā kopējos veselības aprū
pes izdevumos ir starp augstākajām Eiropas 
Savienībā.  2015.gadā šis rādītājs sasniedza 
42%. PVO atzīmēja, ka Latvijas budžeta izde
vumiem veselības aprūpei būtu jāsasniedz 
5% no IKP, un Latvijas Veselības un sociālās 

aprūpes darbinieku arodbiedrī
bas (LVSADA) vadītājs Valdis 
Keris toreiz paziņoja – ja valdība 
šo PVO rekomendāciju 2017. gada budžeta 
sagatavošanas procesā neņems vērā, gai
dāmas protesta akcijas.  Piemēram, pie 
Saeimas varētu notikt brīvdabas izrāde, kurā 
nāve sacentīsies ar “zaļo zemnieku” cilvē
ku pļaušanā. Vēl viens tēls varētu būt zaļais 
Vaidelotis. Gadu iepriekš LVSADA plānoja 
protestēt laikā, kad Latvijā viesos bija citu 
Eiropas Savienību valstu veselības ministri. 
Toreizējais veselības ministrs Guntis Belēvičs 
(ZZS) par to nesatraucās. Atgādināsim, ka 
amatu viņš zaudēja nevis mediķu neapmie
rinātības dēļ, bet gan tādēļ, ka nekaunīgi 
meloja sabiedrībai par savu bēdīgi slave
no pumpas operāciju. Arī bijušais premjers 
Māris Kučinskis (ZZS), kura premjerēšanas 
laikā mediķu protesta akcijas nebija nekāds 
retums, īpaši neiespringa. Vien izteicās, ka 
“iešana ielās neatrisinās veselības nozares 
problēmas”, bet iespējamā Saeimas atlaiša
nas pieprasīšana “problēmu neatrisinās un 
ieguvējs nebūs neviens.”

Kučinska premjerēšanas laikā bijuši gan 
mediķu protesti, gan streikojuši ģimenes ārsti, 
2018. gadā tā paša nepietiekamā atalgoju
ma dēļ pat radās ārkārtas stāvoklis neatlieka
mās medicīniskās palīdzības dienestā. 2018. 

gada valsts budžetā gan veselības aprūpes 
jomai tika piešķirts ievērojams finansējuma 
palielinājums, kā rezultātā nozares finansēju
ma apjoms kopumā pārsniedz vienu miljardu 
eiro, taču ar to izrādījās par maz ( 2020. gada 
budžetā veselības aprūpes finansējums pietu
vojies 1,2 miljardiem). 

Nav šaubu, ka veselības aprūpei jābūt 
budžeta prioritātei, taču, pateicoties veik
liem politiskiem manipulatoriem, tiek radīts 
iespaids, ka pie mediķu neapmierinātības 
vainojama tikai un vienīgi šī valdība un 
Saeimas jaunpienācējas partijas.

Šo kārti virtuozi pamanās izspēlēt tādi poli
tikā pieredzējušie “vecie buki” kā, piemē
ram, Aivars Lembergs, kurš jau pamanījies 
paziņot, ka ir parakstījies par Saeimas atlai
šanu. Vēlēšanās caurkritušie politiskie spēki 
cer sakūdīt tautu, iniciēt ārkārtas vēlēšanās 
un iejāt Saeimā uz balta zirga. Jo kas gan vis
pārējā politiskā haosa apstākļos vairs atce
rēsies, kurš patiesībā ievārīja valstī visu šo 
putru ar gadiem plaukstošo korupciju, pār
lieko birokrātiju, ņirgāšanos par tiesiskumu, 
neizpildītiem solījumiem dažādām nozarēm, 
negatīvo “Moneyval” ziņojumu un daudzām 
citām lietām? 

L 
atvijā šobrīd darbojas 27 Pārtikas 
un veterinārā dienesta uzraudzī
bā esošas dzīvnieku patversmes, 
un kopumā tajās mitinās vairāki 
simti suņu un kaķu. Ikviens no 

tiem ir atkarīgs ne tikai no saviem aprūpētā
jiem – patversmes darbiniekiem un pašval
dības –, bet arī no cilvēku ziedojumiem. Lai 
viena patversme spētu pabarot visus iemīt
niekus, katru dienu ir nepieciešami 25 līdz 
50 kg barības, turklāt patversmēm lielākoties 
nākas paļauties uz sabiedrības atbalstu.

“Dzīvnieki paši nevar palūgt 
palīdzību, tāpēc mums, cilvē
kiem, ir jārūpējas par viņiem. 
Akcija “Pērc, ziedo, pabaro” ir 
lieliska iespēja ikvienam sniegt 
savu atbalstu. Pat tad, ja kādu 
apstākļu dēļ nevarat dot mājas 
patversmē mītošam sunim vai kaķim, šis gan 
ir pa spēkam ikvienam – pievienot savam 
pirkumu grozam dažus iepakojumus dzīv
nieku barības vai kādu citu noderīgu preci 
un aiznest to līdz akcijas kastei. Tas neaiz

ņems daudz laika, bet sniegs 
būtisku atbalstu patversmei un 
iepriecinās kādu ķepaini,” stās
ta dzīvnieku aizsardzības bied
rības “Dzīvnieku SOS” pārstāve 
Sandra Brasliņa. 

Lai pabarotu visus Latvijas pat
versmēs dzīvojošos ķepaiņus, ik 
mēnesi ir vajadzīgas aptuve
ni 20 tonnas barības, turklāt 
bez pārtikas suņiem un kaķiem, 
gluži tāpat kā cilvēkiem, ir arī 
citas ikdienas vajadzības. 

“Esam saņēmuši lielu mūsu 
pircēju atsaucību iepriekšē
jās četrās “Pērc, ziedo, paba
ro” akcijās, kad kopā dzīvnieku 
vajadzībām saziedojām vairā
kus desmitus tonnu barības un 
citus ķepaiņiem tik nepiecieša

mos produktus. Dzīvnieku barība, kaķu smil
tis, rotaļlietas – arī šoreiz mazie draugi 11 dzīv
nieku patversmēs visā Latvijā būs pateicīgi par 
ikvienu ziedojumu. Palīdzēsim iepriecināt un 
nodrošināt pilnvērtīgu ikdienu tiem ķepaiņiem, 
kam šobrīd savu māju nav!” aicina Rimi Latvia 
sabiedrisko attiecību vadītāja Regīna Ikala. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju l īnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī 
kopumā samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils 

pašvaldībai – 119 904,15 eiro. 2018. gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.
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BK “Ventspils” turpina 
graujoši uzvarēt Igaunijā

Astoto uzvaru līdzšinējās 10 spēlēs 
Latvijas – Igaunijas basketbola līgā svi
nējis BK “Ventspils”, kas šoreiz viesos 
ar 91:69 apspēlēja “AVIS Utilitas Rapla”. 
Ventspils spēlēja bez līderiem Mārča 
Vītola, Ronalda Zaķa un Veslija Vašpūna. 
Rezultatīvākais bija Klāvs Čavars, kurš 
guva 17 punktus.

Astotā uzvara pēc kārtas
Pārliecinošu uzvaru Latvijas Nacionālās 

līgas čempionāta spēlē svinēja Ventspils 
volejbolisti, kuri savās mājās ar 30 
apspēlēja Jelgavas novadu. Pēc šīs uzva
ras VK “Ventspils” vēl vairāk nostiprinā
jās kopvērtējuma pirmajā vietā. Rietumu 
konferencē VK “Ventspils” rēķinā ir 23 
punkti deviņās spēlēs, tuvākie sekotā
ji ar 17 punktiem septiņās spēlēs ir VK 
“Ozolnieki”.

Medaļu birums Latvijas 
čempionātā

Ventspils jaunie sportisti izcīnījuši 
kopumā septiņas zelta medaļas pašu 
mājās notikušajā Latvijas čempionātā 
taekvondo. Par valsts čempioniem savās 
vecuma grupās un svara kategorijās 
kļuva Leons Likovs, Timofejs Rupato, 
Daniels Likovs, Kirils Lagzdins, Reičela 
Andrea Laumane, bet Danils Galkins izcī
nīja zelta medaļas kā junioru, tā pieau
gušo konkurencē. Mājiniekiem vēl arī pa 
piecām sudraba un bronzas medaļām.

Krūzbergiem panākumi 
sacensībās Polijā

Polijas pilsētā Bialostokā notikuša
jās ISU Junior Challange Series sacensī
bās Roberts Krūzbergs uzvarēja Junior 
A grupā, bet viņa brālis Kārlis Krūzbergs 
ieguva otro vietu pieaugušo grupā. 

Sākas Ventspils volejbola 
čempionāts

Piektdien, 29.novembrī, Pārventas 
sporta hallē sāksies Ventspils pilsētas 
atklātais čempionāts volejbolā, kurā 
šogad piedalīsies četras komandas: ZS 
Vālodzes, Rinda, Karowood un Pope.

Aicina pieteikt gada 
izcilības sportā

Ventspils pilsētas Sporta pārvalde aici
na izvirzīt gada izcilības sportā. To var 
izdarīt līdz 6. decembrim, aizpildot pie
teikumu anketas un iemetot tās urnās 
Olimpiskā centra Ventspils telpās, kā arī 
elektroniski sūtot uz epastu sporta.par
valde@ventspils.lv.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2019. gada 1. decembrī

plkst. 16.00

HK Venta 2002 – Daugava 

Ceturtdien – 2019. gada 5. decembrī

plkst. 18.45

HK Venta 2002 – HS Rīga 2003 

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SESTDIEN – 2019. gada 30. novembrī

plkst. 15.15

U13 komandu spēle

HK Venta 2002 – 
HS Mogo 07/08

Decembra sākums solās būt siltāks, 
kā šajā ziemas mēnesī ierasts. Saska-
ņā ar “Gismeteo” laika prognozi, gai-
sa temperatūra visu nākamo medēļu 
turēsies plusos, diemžēl katru dienu 
sagaidāms arī lietus.

Piektdien gaiss iesils līdz + 8 grādiem 
un līs. Sestdien un svētdien gaidāmi vairs 
tikai +4, + 3 grādi, un ja svētdien, 1. 
decembrī, tikai nedaudz līņās, tad sest
dien sinoptiķi prognozē pērkona negaisu 
un sasalstošu lietu. 

Pirmdien gaidāmi vien + 3 grādi, taču 
nedēļas vidus solās būt siltāks – otrdien 
un trešdien gaidāmi + 5 grādi, ceturtdien 
+8 grādi, bet sākot no piektdienas tem
peratūra pakāpeniski kritīsies un turēsies 
+6, +4 grādu robežās. Nākamās nedē
ļas brīvdienās būs +5, +4 grādus silts. 
Arī naktīs mīnuss grādi nav gaidāmi, un 
gaisa temperatūra turēsies +2, + 4 grādu 
robežās. 

Ventspilnieks.lv no sava lasītāja Jāņa K. saņēma fotogrāfiju ar atkritumu urnām pie 
Olimpiskā centra ”Ventspils”. Lasītājs jautā: “Ir dzirdēts par SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils”” bēdīgo finansiālo stāvokli un ierindas darbinieku pieticīgo atalgojumu. 
Diemžēl SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils”” problēmas nebija traucēklis lai 2019.
gada 18.oktobrī Ventspils pilsētas dome pieņemtu lēmumu SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils”” valdes priekšsēdētāja amatam atkārtoti virzīt J.Liepājnieku. Vai SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” visur ir šāda “kārtība”?”

No rītiem tā vien gribas palikt siltajā se-
gas kūniņā. Arī garastāvoklis nav tik labs, 
kā vēlētos – māc rūpes, drūmas domas un 
nez no kurienes rodas dažādas kaprīzes. 
Un vispār, viss ir slikti – priekšniecība 
“piekasās”, mājinieki nesaprot, bērni 
neklausa un pat mājdzīvnieki neuzvedas, 
kā nākas. Ja viena vai pat visas   minētās 
pazīmes attiecas uz jums, tas nozīmē – 
klāt tumšā laika sagurums vai depresija.

LASĪTĀJA IEROSINĀTS TEMATS

Kas notiek Olimpiskajā 
centrā “Ventspils”?

Uz 
jautājumu, par OC 
“Ventspils” valdošo kār
tību atbildēt, visticamāk, 
var Olimpiskā centra vadī
ba, savukārt ar SIA OC 

“Ventspils” finansiālo situāciju iespējams 
iepazīties tādā publiski pieejamā dokumen
tā kā minētā uzņēmuma gada pārskats par 
2018. gadu. Tajā teikts:

“Sabiedrības reģistrētais un pilnībā apmak
sātais pamatkapitāls ir 22 999 076 EUR. 
Pamatkapitāls sastāv no 22 999 076 daļām 
ar katras daļas nominālvērtību 1 EUR, t.sk. 
Ventspils pilsētas dome ar 12 116 871 kapi
tāla daļām, Biedrība “Latvijas Olimpiskā 
komiteja” ar 10 882 205 kapitāla daļām.

SAI “Olimpiskais centrs “Ventspils”” 2018. 
gada darbības finansiālais rezultāts  ir zaudē
jumi EUR 576 086 apmērā. Neto apgrozījums, 
kurā ietverti ieņēmumi no sporta komplek
sa sniegtajiem pakalpojumiem, 2018.gadā 
ir sasniedzis EUR 2 017 949, kas ir par 2% 
mazāk nekā 2017. gadā.”

OC “Ventspils” atzinis, ka ieņēmumi no 
sniegtajiem pakalpojumiem nav pietiekoši, 
lai uzturētu pienācīgā līmenī nacionālo spor
ta bāzi, un tādēļ piesaistīts ārējais finansē
jumums: LOK piešķīris 20 000 eiro, Ventspils 
pilsētas pašvaldība – 1 662 238 eiro; Izglītības 
un zinātnes ministrija – 1 402 446 eiro, bet 
Nodarbinātības valsts aģentūra 9546 eiro. 
Kopumā trīs miljoni un teju simts tūkstoši eiro.

Cik daudz nepieciešams pārējo Latvijas 
nacionālo Olimpisko  centru uzturēšanai, 
kāds ir tajos strādājošo darbinieku vidējais 
atalgojums un kā šajā kopainā iekļaujas OC 
“Ventspils”, pētīsim kādā no nākamajiem 
numuriem. Bet pagaidām pievienojamies 
sava lasītāja neizpratnei – vai tiešām šo 
nacionālo sporta centru piemeklējuši jau tik 
grūti laiki, ka pat atkritumu konteineru izve
šana sagādā problēmas? 

Kā tikt galā ar tumšā laika sagurumu

Ar 
tumšā rudens laika nomāk
tību var palīdzēt cīnīties  arī 
baltas un saulainas ziemas 
dienas, taču tā kā vajadzī
go laika apstākļu “pasūtī

šana” nav mūsu ziņā, varam ārstēties ar 
citiem daudzu gadu gaitā pārbaudītiem 
paņēmieniem.   

Taču sākumā nedaudz par to, kāpēc tum
šais laiks izraisa sagurumu, apātiju, depre
siju? Uzreiz jāsaka, ka gaisma un tumsa uz 
organismu iedarbojas ļoti atšķirīgi. Saules 
gaisma stimulē serotonīna izstrādi, kas mazi
na stresa iedarbību un uzlabo garastāvokli 
un palīdz organismam sintezēt D vitamīnu. 
Savukārt tumsa izsauc hormona melatonīna 
izstrādi. Ideālā variantā melatonīns regulē 
mūsu bioloģisko pulksteni un emocijas, tādē
jādi ļaujot labi izgulēties un “izlīdzinot” gara
stāvokli. Taču ja melatonīns organismā “sara
žots” pārāk daudz, tas izraisa nepārtrauktu 
miegainību, apātiju, nogurumu un sezonai 
raksturīgo traucējumu, ko tautā mēdz saukt 
par “ziemas depresiju”. Bez šiem simpto
miem šim stāvoklim raksturīga arī uzbudinā
tība, izklaidība, tieksme pēc saldumiem un 
miltu ēdieniem.

Pati iedarbīgākā ziemas depresijas ārs
tēšanas metode ir – fototerapija, proti, 1–2 
nedēļas katru dienu 30–120 minūtes apsta
rot ķermeni ar pilnas dienasgaismas spektra 
lampu. Pilnīgi pietiek to ieslēgt un tās tuvu
mā nodarboties ar savām lietām. Lampu var 
nopirkt elektropreču veikalā un veikt pro
cedūras mājās, var arī apmeklēt medicīnas 
iestādi, kur fizioterapijas procedūru klāstā 
iekļauta arī ārstēšana ar gaismu. Taču ir arī 
citas metode.

Sportiskā metode. Katru dienu gaišajā laikā 
vismaz 30 minūtes jāuzturas laukā. Ieteicams 
pikoties, slēpot, velt sniegavīrus, vārdu sakot, 
nodoties jau kopš bērnības zināmajiem zie
mas priekiem. Lieliski, ja visās šajās izklaidēs 
ir arī kādi sacensības elementi. Pat parasta 
pastaiga vidējā tempā jau ir pietiekama, lai 
asinīs nonāktu vairāk endorfīnu – hormonu, 
kas uzlabo garastāvokli.

Tautas līdzekļu metode. Ik dienas vēlams 
izdzert 12 glāzes mežrozīšu uzlējuma. Var 
lietot arī aptiekās nopērkamo mežrozīšu sīru
pu. Dienas laikā ieteicams apēst 13 tējkaro
tes medus. Noderēs arī ziedputekšņi – vienu 
mēnesi pa 10 g dienā vai bišu māšu pieniņš 
– 20 dienas pa 1 kapsulai 2 reizes dienā.

Diētiskā metode. Nekāda strikti ierobe
žojoša diēta nav ieteicama, jo tā vēl vai
rāk novājinās jau tā nogurušo organismu. 
Nevajag atteikties arī no ogļhidrātiem, kas 
veicina serotonīna izstrādi. Tikai tie jāuzņem 
nevis no konfektēm un maizītēm, bet gan no 
riekstiem, medus, banāniem. Vēl šā hormona 
sintēzei nepieciešami aminoskābe triptofāns 
(satur putnu gaļa, rieksti, piens, dateles) un 
folijskābe (zaļie lapu dārzeņi). 

Košo krāsu metode.  Jācenšas, lai ikdienas 
apģērbā, kosmētikā, mājas sadzīvē būtu vai
rāk košu krāsu. Taču nesmādēsim arī balto. 
Piemēram, Skandināvijas valstīs, kur no zie
mas depresijas cieš ļoti daudz ļaužu, speciā
listi tīri nejauši konstatēja, ka arī baltā krāsa 
ārstē. Šo valstu iedzīvotāji no depresijas glāb
jas, valkājot baltas drēbes, uzturoties telpās 
ar baltām mēbelēm un sienām, priecājoties 
par sniegotajiem klajumiem.

Psihoterapeitiskā metode. Uzlabot gara
stāvokli palīdz līstoša ūdens skaņas. Var klau
sīties lietus, strauta, ūdenskrituma skaņu 
ierakstus – tie aizskalos un aiznesīs skumjas.  
Biežāk sev jāatgādina gūtie panākumi un arī 
pārvarētie šķēršļi.  Ja izdevās tas, tad tumšā 
laika depresijas pārvarēšana nieks vien būs.

Solārija metode. Ultravioletie stari cilvē
kam ir būtiski nepieciešami  kaut vai tādēļ 
vien, kas līdztekus citām īpašībām tie  D vita
mīnu pārvērš aktīvā frakcijā, stiprina imuni
tāti un rosina “prieka hormona” endorfīna 
sintēzi. No rudens līdz pat pavasarim sau
ļošanās prieki dabā mums ir liegti, tāpēc 
noderēs solārijs. Atšķirībā no debesu spī
dekļa, šo staru iedarbība uz ādu ir maigāka. 
Pirmkārt, solārija ultravioletajos staros nav 
agresīvo C spektra staru. Otrkārt, mākslīgā 
saule iedegumam nepieciešamos A un B sta
rus “pasniedz” dozēti. Taču arī mākslīgās sau
les ultravioletās vannas jāpraktizē saprātīgi. 
Ja lietojat kādus medikamentus vai sirgstat, 
pirms došanās uz solāriju ieteicams pakon
sultēties ar ārstu. 

Gaisa temperatūra 
turēsies plusos
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NELIKA PIEDZIMT LOPU VAGONĀ
“Nepieskaitu sevi pie dedzīgiem kristiešiem, taču gada 

tumšākajā laikā Adventa svecītes mēdzu iedegt un gara
jos novakaros miera un dzīves līdzsvara meklējumos gribot 
negribot nākas aizdomāties par to, ko mūsu ģimenei, līdzīgi 
kā daudzām citām Latvijā, nācies pieredzēt laikmetu griežos. 
Baisākais no pārbaudījumiem, pēc mātes skopajiem vārdiem, 
piedzīvots 1945. gada vasarā, kad viņu dzīvesvietā Tārgales 
pagastā ieradušies bruņoti vīri, lai, neko nepaskaidrojot,  izsū
tīšanai uz Sibīriju paņemtu manus vecākus. Tikai vēlāk uzzi
nājām, ka mans tēvs Pēteris Barkovskis tiek apsūdzēts par 
sadarbošanos ar vācu okupantiem, jo pēc iesaukšanas viņu 
armijā ticis norīkots vietējo tiltu apsargāšanā. 

“Pa visu dienesta laiku, postenī stāvot, ne reizi pat izšaut 
neiznāca,” tēvs bijis neizpratnē, par ko gan tiek vajāts. 

“Kas to lai pasaka, kāda stīga ievibrējusies nelūgto viesu 
komandiera dvēselē, taču viņš, redzēdams, ka māte ir gaidī
bu pēdējos mēnešos, promvešanai automašīnā licis kāpt tikai 
tēvam. Tā es piedzimu tepat Tārgales pagastā, nevis vagonā 
vai kuģī ceļā uz Magadanas apgabalu, kurp vergu darbos aiz
sūtīja tēvu. 

ČUKSTUS PAR TĒVU, “TAUTAS IENAIDNIEKU”
Pirmo reizi viņu ieraudzīju pēc trīspadsmit gadiem, kad 

krita Staļina režīms un lēģeros izdzīvojušie tika reabilitē
ti,” mammas teikto joprojām saviļņota atstāsta  Benita. Par 
tēva gaitām tālajās zelta raktuvēs viņai nekas nav zināms, jo 
māte gandrīz vai paniski baidījusies, ka čeka pārdomās un 
atnāks arī pēc viņas, lai tomēr izsūtītu uz Sibīriju. Tāpēc nekā
du saraksti ar tēvu, kas bija pasludināts par tautas ienaidnie
ku, nav uzturējusi. Un arī meitai par viņu gandrīz neko nav 
stāstījusi, lai, pasargi Dievs, skuķis to nedara zināmu skolas 
biedriem, kuri jau tā viņai bija piešķīrusi nievājošu iesauku. 
No vienaudžiem vēl vairāk atsvešinājis tas, ka mamma kate
goriski aizliegusi stāties pionieros, lai kaut vai tādējādi paus
tu nicinājumu pret sistēmu, kas faktiski bija izpostījusi viņas 
ģimeni. 

PĒRIENAM “VIENMĒR GATAVS!” 
“Raksturā esmu sabiedriska, tāpēc pionieros tomēr iestā

jos. Sarkano kaklautu glabāju somā, uzsienot un noraisot pa 
ceļam uz un no skolas. Mamma šo viltību, protams, atklāja 
un es pirmo un vienīgo reizi no viņas dabūju pērienu,” Benita 
pieļauj, ka šādi mamma protestējusi arī pret savu izstum
tību no kolektīva, jo viņai Staļina laikā pat govis kolhozā 
slaukt ļauts tikai tad, ja par to nav zinājuši kopsaimniecības 
vai rajona komunistu organizāciju vadītāji. Tāda slapstīšanās 
beidzot visiem apnikusi, un mamma norīkota par zirgkopē
ju Elkšķenē,” Benita pasmaida, ka nav ļaunuma bez labu
ma. Fermā pirmās iemaņas gudro dzīvnieku aprūpē ieguvusi 
Ženijas mazmeita Anita un pēc tam izvēlējusies mācīties un 
arī strādāt par zirgu treneri. Kolhozu sistēmai sabrūkot, pie
teikusies dienēt Latvijas robežsardzē, bet tagad ir tehniskā 
darbiniece lielā izglītības iestādē. Benitas dēls Egils mācījies 
Kandavas lauksaimniecības tehnikumā un dzīvo Saldū. Abi ir 
aplaimojuši viņu ar mazbērniem un mazmazbērniem, kuri jau 
savā dzīvē Latvijā vai ārzemēs, bet pašiem jaunākajiem ceļš 
vēl ejams uz bērnudārzu. 

GAIŠS UN CERĪGS, TUMŠS UN SĀPĪGS
“Šis būtu mans gaišais stāsts Adventa liesmiņām, jo par 

tuviniekiem patiešām ir pamats priecāties un ceru, ka viņiem 
veiksies aizvien labāk. Apēnojumā paliek mana bērnības un 
jaunie gadi, kad tēva ne tikai fiziski nebija ģimenē, par viņu 
pat runāt drīkstēja tikai čukstus un tikai ar pašiem tuvāka
jiem. Kā vēl viens tumšs un sāpīgs plaiksnījums tolaik jau 
sakārtotajā, ar bērniem svētītajā ģimenes dzīvē bija mana 
vīra Jāņa Zālīša pēkšņā aiziešana. Ar Jāni  iepazinos kokap
strādes kombinātā “Ventspils koks,” kur kādu laiku strādāja 
arī mana māte. Viņš brauca par šoferi, es vasarās piepelnījos 

Ar Adventa apcerīgumu

palīgdarbos, bet pēc vidusskolas apguvu koku brāķera iema
ņas; pēc tam pārgāju uz pretīgo līmes cehu, kur bija labāka 
alga. Jānis bija centīgs un zinātkārs, iestājās neklātienē Rīgas 
politehniskajā institūtā un pēc kāda laika tika aicināts kļūt 
par specializētās lauku celtniecības organizācijas vadītāju. Cik 
zinu, šīs rakstura īpašības viņam nāca līdzi no ģimenes. Vīra 
tēvs, arī Jānis Zālītis, bijis viens no labākajiem un ilgmūžīgāka
jiem skursteņslaucītāja amata meistariem ne vien Ventspilī, 
bet visā Latvijā. Pazīstams arī kā labs riteņbraucējs, piedalī
jies Kārļa Ulmaņa rosinātajos “Vienības” velobraucienos un 
vienā no tiem ieguvis godalgotu vietu, balvās saņemot sud
raba karotīšu  komplektu. Arī uz darbu braucis ar velosipēdu 
savā tradicionālajā amata apģērbā un pa jumtiem kāpelējis 
gados, kad daudziem no gultas grūti piecelties,” Benita ar 
skumjām secina, ka liktenis tādu pat veselību nav novēlējis 
viņas vīram, seniora dēlam. Nevienam nesūdzēdamies, viņš 
ļaunajai slimībai pretojies pēdējiem spēkiem, kamēr burtiski 
sabrucis darba vietā un vairs nav bijis glābjams,” Benita stās
ta, ka tēva un vectēva vārdu tālāk godam nes viņas mazdēls, 
strādājot elektroniskās aparatūras rūpnīcā. 

“Viņš izpaužas arī deju kolektīvā, kurā ar savu partneri “aiz
dancojušies” līdz pat kāzām un  saskanīgai divu bērnu ģime
nei,” Benita steidz pavēstīt par vēl vienu sava prieka avotu.

GAIŠO GADU ATMIŅAS UN DARBARĪKI
“Ar vīra nāvi saistītās dvēseles sāpes un materiālās grūtī

bas pārvarēt palīdzēja apstāklis, ka tolaik strādāju ražošanas 
apvienībā “Daiļrade”, kur bija pieklājīga alga un ļoti draudzīgs 
kolektīvs, galvenokārt sievietes. “Daiļrade” sen izputējusi, 
bet mēs pa bariņam vien vēl turamies kopā,” Benita rāda, 
ka piemiņai no tiem gaišajiem gadiem viņai saglabājušies 
ādas apstrādes instrumenti, ar kuriem gatavoti vietējā tirgū 
un ārzemēs pieprasīti suvenīri un sadzīvē noderīgas lietas. 

Daiļamatniecības veterāne  atzīst, ka joprojām cenšas 
uzturēt fizisko sparu, jo skolas gados un jaunībā sportā bijusi 
visai daudzpusīga: spēlējusi galda tenisu un dambreti, volej

bolu, basketbolu un, pro
tams, novusu, kas “Ventspils 
kokā” bijis goda vietā, plū
cot laurus arī valsts mērogā. 
Nūjošanu izvēlējusies kā vis
notaļ demokrātisku nodarbi, 
kas vislabāk Benitai pado
das vienatnē, jo tad neviens 
netraucē atnākt labām un 
dažādām domām, par kurām 
var gan saraukt pieri, gan pie 
sevis pasmaidīt. Ar neviltotu 
izbrīnu viņa atzīst, ka  nūjo
jot radošums uzrodas pats 
no sevis, it kā no nekurienes. 

“Bet īstenībā tās varbūt 

ir no izlasītajām grāmatām soļojot izpurinātas asociācijas, 
iespaidi no nejauši ieraudzītas dabas parādības vai netīšām 
noklausītas sarunas, kas  rosina pasauli un cilvēku attiecī
bas saskatīt neierastā rakursā. Grāmatas pēdējā laikā kļu
vušas par manām labākajām draudzenēm, tāpat kā netālā  
Pārventas bibliotēka par – mīļāko ciema vietu, kur bieži var 
satikt gan rakstniekus un māksliniekus, gan citus savā darbā 
un dzīvē bezgala interesantus cilvēkus,” Benita priecājas, ka 
tas palīdz aizpildīt vietu, kas vēl nesen bija pilna ar mazbēr
nu un mazmazbērnu balsīm un vajadzībām, bet paliek tukša, 
viņiem aizejot savā dzīvē.   

PRET KAITĒM AR NŪJĀM UN HUMORU
Astoņus gadus pēc vīra izvadīšanas mūžībā Benita satikusi 

Ilmāru, ar kuru kopā ir jau vairākus gadu desmitus. Nopirkuši 
māju Piltenē un baudījuši mazpilsētas zaļo un balto klusumu, 
bet zvejniecībā un citos nopietnos darbos satiktās veselības 
problēmas Ilmāram likušas meklēt dzīves vietu Ventspilī, kur 
aizsniedzamāki ir medicīniskie pakalpojumi. Benita no kai
tēm pagaidām ik rītu mēģina atgaiņājies ar nūju vicināša
nu, bet gadi, protams, arī viņai plecos krauj aizvien smagā
ku nastu.  

Ilgajā darbā un grūtos sadzīves apstākļos nopelnītos atpū
tas gadus vadot, viņa ievērojusi, ka pret daudzām īstām un 
iedomātām kaitēm palīdz možs garastāvokli, un to visvieg
lāk uzturēt, noskaņojoties uz pašironijas un humora viļņa. 
Pamazām atklājies, ka līdzīgi domā un rīkojas arī seno dienu 
draudzenes Inga, Vija, Ināra un citas, tāpēc ik pa laikam tiek 
rīkotas “meiteņu dienas”, kurās Benita varbūt kādreiz saņem
šoties atrādīt arī savus “gara bērnus”.  Vai varam sagaidīt, 
ka domās un datorā sastrādātais kļūs pieejams arī plašākam 
lasītāju lokam? Pagaidām Benita atbild ar kategorisku “nē”, 
kas zināmos apstākļos var tikt tulkots arī kā “nekad nesaki 
nekad”. Teksti vispirms tiek nodoti bargai pašcenzūrai, tad 
jau redzēs. 

Rīta pastaigas laika pārdomas pieprasa  sastapšanos ar baltu lapu.

Benita ar vīru Jāni, bērniem Anitu un Egilu.

Benita ar savu  mazdēlu Jāni un otro vīru Ilmāru.

Ar vīru Jāni Zālīti.
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Runājot par 18. gadsimta pilsētu, katrā 
ziņā jāpaskaidro, ka vēl pēc viduslaiku 
paražas iežogotā (vismaz simboliski) pil-
sētas teritorija, kurā iekļūst pa vārtiem, 
un Ventspilij piederošā apkārtnes zemju 
teritorija nav viens un tas pats; pilsētas 
zeme platībā vairākkārt pārsniedza 
pašu pilsētu, dienvidu virzienā sniedzo-
ties aptuveni līdz tagadējai Riņķa ielai. 
Šīs gareniski izstiepta trijstūra formas 
teritorijas rietumu robeža varētu sakrist 
ar tagadējo Saules ielu jeb vecā Užavas 
ceļa sākumposmu, bet dienvidaustrumu 
robeža – ar Kuldīgas ielu. 18. gadsimta 
beigu kartē redzams, ka pilsētai piede-
rējis arī iegarens zemes gabals Kuldīgas 
ceļa kreisajā pusē (virzienā no centra) no 
tagadējās Raiņa ielas līdz Ķieģeļstrautam 
jeb Vidmes upītei pie Sarkanā tilta, ko 
izmantoja kā ganības un siena pļavas. Arī 
viņpus mūsdienu Saules ielai uz Ventas 
un jūras pusi pletās prāvs pilsētas ganību 
aploks.

Neticami, ka gads ir tuvu beigām, bet 
šajās brīvdienās sākas Adventa laiks. 
Tas nozīmē, ka līdz Ziemassvētkiem ir 
tikai četras nedēļas!

A 
dventa laiku ventspilnieki var 
sagaidīt ar dažādiem pasāku
miem. Jau piektdienas nova
karē Gāliņciema bibliotēkā no 
plkst. 17 notiks Adventa vai

nagu darbnīca pieaugušajiem. Turklāt bez 
maksas! 

Savukārt sestdien liels skaits ventspil
nieku noteikti dosies uz Lielo laukumu, kur 
notiks Ventspils pilsētas galvenās egles 
iedegšanas pasākums. Ar muzikāliem 
priekšnesumiem priecēs popstudija “Jūras 
akmentiņi”.

Savukārt īstajā Adventa pirmajā dienā 
visiem jādodas uz Livonijas ordeņa pili, kur 
īpašā koncertā “Redzi” skaistās dziesmās 
vienosies populāri dziedātāji un aktieri. 
Piedalās Dita Lūriņa, pianists Māris Žagars, 
vokālais ansamblis “Mundus” un Ventspils 
mūzikas vidusskolas koris “Nošu planētas”, 
koris ”Venda”. Sākums plkst. 17. 

Adventa laiks

Viena no Dorotejas muižiņas atlikušajām ēkām 20. gs. 60. gadu beigās.

Ventspils. Rokoko laikmets VII
Ārpus pilsētas žoga

T 
ur, kur pašlaik atrodas Lielais lau
kums, starp tagadējo Ganību un 
Kuldīgas ielu 18. gadsimtā slējās 
Stefenhāgena muiža, kam garām 
gāja senais ganību ceļš (no tā ielas 

nosaukums), kas sniedzās līdz pat visai attā
lajām zirgu ganībām apmēram tagadējās 
Jēkaba ielas rajonā. Uz pilsētas zemes atra
dās arī vairākas latviešu zemnieku sētas, 
kā arī Cirpstenes (Cerspenes) ciems. Arī 
Ventspils luterāņu draudzes mācītāja rīcī
bā esošā Mācītājmuiža (agrākā Gāliņciema 
bibliotēka) atradās uz pilsētas zemes. Kaut 
kur starp pašreizējām Ganību un Saules 
ielām, smilšainā, neapsaimniekotā klajumā 
18. gadsimtā, domājams, arī agrāk, stāvē
jušas pilsētas karātavas – soda vieta, dēvē
ta arī par kāķi, uz ko vedis par “Kakkegatte” 
saukts ceļš. No tā arī Karātavu lauka vai 
Kartavlauku nosaukums, ko lieto vēl mūsdie
nās, attiecinot to uz rajonu, kur tagad slejas 
deviņstāvu mājas, kaut gan senais Karātavu 
lauks atradās vairāk uz austrumiem.

Visa pārējā teritorija Ventspils apkaimē 
piederēja Sarkanmuižai, kas savukārt bija 
Kurzemes hercogu īpašums, un to pārvaldīja 
ieceltas amatpersonas. Sarkanmuižas terito
rijā atradās arī latviešu zemnieku un amat
nieku ciemi pie kuģubūvētavas un aiz pils uz 
jūras pusi. Šo ciemu iemītnieki (kambarnieki) 
bija ļoti pieprasīts darba spēks pilsētā.

Tādējādi Ventspils rātes pārziņā un uzrau
dzībā bija ne vien pilsēta, bet arī salīdzinoši 
plaša, dažādos veidos izmantojama zemes 
teritorija. Pļavas un ganības piederēja pil
sētai, un tos izmantot varēja tikai tie pilso
ņi (birģeri), kuri bija samaksājuši attiecīgu 
nomas maksu. 1773. gadā tirgotāju elter
manis Dāvids abu ģilžu vecāko vārdā ziņo
ja rātei, ka pļavu jautājumā ieviesusies liela 
nekārtība. “Jau 1758. gadā rāte noteikusi, ka 
birģerim, kurš nomā pļavas gabalu, nav tiesī
bu savas nomas tiesības cedēt kādam citam. 
Viņa pienākums ir atdot šo pļavas gabalu 
atpakaļ pilsētai, tad personai, kas vēlēsies 
šo pļavu nomāt, jāpiesakās pilsētā vai rātē, 
un ar viņu attiecīgi tiks noslēgts līgums, kas 
ir izdevīgs pilsētai. Eltermanis arī lūdz izsludi
nāt konkursu, lai trīs brīvos, pilsētai piedero
šos pļavu gabalus varētu iznomāt birģeriem 
vairāksolīšanā. Lai nebūtu kā, piemēram, rāt
skungs Šrēders nopircis divus pļavu gabalus 
un tagad iedomājas, ka var ar tiem rīkoties 
pēc savas patikas. Viņš tagad uzskata, ka 
pietiek ar likumu došanu citiem, bet to pil
dīšana uz viņu pašu vairs neattiecas...”. Te 
nu mēs redzam, ka daudzu mūsdienu lielāka 
vai mazāka mēroga politiķu viedoklis – liku
mu ievērošana neattiecas uz likumu rakstī
tājiem – nav vis jaunāko laiku produkts, bet 

gan sava veida “tradīcija” ar senām saknēm. 
Tas, ka pilsētnieki dedzīgi pūlējās iegūt 

nomas tiesības uz pļavu gabaliem, norāda, 
ka tālaika Ventspilī mita liels skaits mājlo
pu, kas patērēja sienu, visvairāk govju un 
zirgu. To ganīšanai pilsētnieki nolīga ganus. 
1780. gada tirgotāju ģildes iesniegumā rātei 
rakstīts: “Govju ganam stingri jāpiesaka, ka 
ganāmpulks pēc senas paražas jādzen ganos 
agri no rīta, nevis tā, kā viņam ienāk prātā, 
un govīm līdz plkst. 8.00 neēdušām jāstāv 
kūtīs. Būtu arī nepieciešams, lai tāpat kā 
agrāk gans ap plkst. 3.00 pūstu ragu, dodot 
zīmi, ka govis jādzen ārā.” Pilsētnieki algo
ja arī īpašu zirgu ganu, jo zirgs – vienīgais 
transporta un pārvietošanās līdzeklis – pie
derēja gandrīz ikvienam kaut cik pārtiku
šam Ventspils iedzīvotājam, tātad to bija ne 
mazāk kā govju. Tā kā zirgus ganīja arī nak
tīs, tad zirgu ganam pienācās sava būda, 
kur glabāt lietas un pārgulēt lietus laikā un 
par ko nācās rūpēties pilsētai. Zirgu gana 
alga bija atkarīga no ganāmo skaita, un to 
“sameta” zirgu īpašnieki. Pretstatā sākotnē
jam noteikumam, ka “gana nodoklis” jāmak
sā visiem zirgu īpašniekiem, pēc 1770. gada 
tika nolemts, ka tiem pilsētniekiem, kuri 
savus zirgus ganībās nelaiž, šī nauda nav 
jāmaksā. Sīklopiem – aitām un kazām – atse
višķa gana nebija, kur un kā tie tika ganī
ti, nav skaidrs. Kas attiecas uz cūkām, tad 
tās turēja pilsētas kūtiņās, no kurienes rukši 
regulāri spruka laukā un, kā agrīnajos vidus
laikos, svabadi klaiņoja pa ielām, izrakņājot 
svešus dārziņus un pat kapsētu.

Senajos dokumentos vairākkārt pieminē
ta pilsētas robežu stāvokļa pārbaude un 
nepieciešamība nomainīt bojātos robežsta
bus. 1758. gadā atzīmēts, ka uzstādīti devi
ņi jauni stabi. Tādējādi ticis novērsts konflikts 
ar apkārtējo zemju, t.i. Sarkanmuižas, nom
niekiem, kuri uzskatīja, ka pilsētnieki ielai
duši lopus un pļāvuši sienu viņu teritorijā, 
un otrādi, – kad protestētāju lomā nostājās 
pilsētnieki. 1756. gada janvārī tirgotāju ģil
des iesniegumā rātei tirgotāji lūdza “godāto 
rāti” savest kārtībā, resp., iztīrīt Ķieģeļstrautu 
jeb Viduma upīti pilsētas robežās; martā šī 
prasība atkārtota ar piebildi, ka to lūdzis arī 
mācītājs, tā kā Mācītājmuiža atrodas upītes 
krastā un var tikt appludināta. Tīrīšanas darbi 
paveikti augustā un septembrī un izmaksā
juši pilsētai 62 guldeņus. Tālaika upīte sākās 
visai tālu no pilsētas, zirgu ganībās, netālu 
no meža apaugušās senās kāpu joslas un, 
domājams, bijusi krietni bagātāka ar ūde
ņiem nekā mūsdienās. 1795. gada kartē tā 
saukta par Ķieģeļstrautu, jo tuvāk ietecei 
Ventā tās tuvumā atradās ķieģeļu cepļi, bet 

tirgotāju ģildes un rātes protokolos visu 18. 
gadsimtu – par Videmes vai Viedemes upīti.

Lauku teritorijā bija arī vairāki ūdens nova
dgrāvji, kas pasargāja pļavas un ganības no 
applūšanas, jo vieta, kā mēdz sacīt, bija visai 
zema. Iepriekšējā rakstā jau pieminējām lielo 
Sarkanmuižas robežgrāvi tagadējās Dārza 
ielas rajonā, taču tas nebija vienīgais. Arī pie 
Dižganklajuma dienvidu pusē bijuši grāvji, lai 
liekos ūdeņus novadītu Ķieģeļstrautā. Īpaši 
zema vieta bija Cirpstenes ciema apkaimē, 
jo tur labākai piekļūšanai būvēts pat dambis 
(Zerspendamm). Vairākkārt pieminēta arī pil
sētas tilta labošana. Nekur gan nav minēts, 
kur šis “pilsētas tilts” atradies. Šeit nevar būt 
ne runas par tiltu pāri Ventai, jo pirmoreiz 
tādu uzcēla tikai 1868. gadā (Plosta tilts), bet 
gan tikai pār kādu no mazajām upēm pilsē
tas teritorijā, tātad vai nu tas bija Sarkanais 
tilts, vai arī tiltiņš pār pils tuvumā esošu upīti, 
par kuru vienīgās atmiņas saglabājušās Peldu 
ielas nosaukumā. Ticamāk tomēr, ka runa iet 
par Sarkano tiltu, kas, spriežot pēc kartes, 
atradās “pilsētas pusē”. Kāds tas izskatījās 
pirms divarpus gadsimtiem un kā to sauca, 
var tikai minēt, taču diez vai līdzīgs tagadē
jam – ar ķieģeļu mūra velvi un akmens sta
biņiem. Iespējams, tas bija koka tilts, jo vai 
gan citādi rastos nepieciešamība to labot ik 
pa 4–5 gadiem.

Tā kā jau 18. gadsimta vidū tika izvirzīta 
prasība, lai skursteņi visā garumā būtu mūrē
ti, kā arī uzcelti ugunsmūri (Brandmauer), 
tā novēršot ugunsbriesmas, pilsētniekiem 
bija nepieciešami māli. Dokumentos vairāk
kārt pieminētas “mālu bedres” Sarkanmuižas 
teritorijā. Domājams, tās atradās starp taga

dējo Sporta ielu un Durbes ielu un to pēdas 
saglabājušās līdz mūsdienām kā trīs dīķi; 
pirms gadiem piecdesmit dažāda lieluma 
dīķu šajā teritorijā bija krietni vairāk – 10 vai 
pat 12. Dažus aizbēra, kad cēla dzelzsbe
tona konstrukciju rūpnīcu, dažus vēlāk, jau 
80. un 90. gados. Ir dzirdēts, ka mālu rak
tuves un pirmie ķieģeļu cepļi tur ierīkoti vēl 
17. gadsimtā, hercoga Jēkaba laikā. Daudz 
Ventspils mūra namu celti no vietējā dzel
tenīgā māla ķieģeļiem un stāv vēl šobalt
dien. Bet 1769. gadā slēgta vienošanās starp 
ventspilniekiem un Sarkanmuižas nomnieku 
Blombergu, ka atļauts ņemt mālus “paras
tajā vietā”, tikai nebojājot upītes (Videmes) 
krastus. Netālu no mālu bedrēm un ķieģeļu 
cepļa, aptuveni tagadējā Reņķa dārza teritori
jā tolaik atradās vēl viena “ārpilsētas reziden
ce”, saukta par “Dorotheenhof”, t.i. Dorotejas 
muižu, kuras kompleksā bija vismaz 3 kapitā
li būvētas ēkas. Visticamāk, muižiņa izveido
ta jau 17. gadsimtā un sākotnēji tās īpašnie
ce bijusi kāda pie hercogu ģimenes piederoša 
dāma. Dažas no senajām Dorotejas muižas 
ēkām pārdzīvoja vairākus gadsimtus un galīgi 
sabruka tikai pagājušā gadu simteņa 60. gadu 
beigās; ja būtu savlaicīgi remontētas, varbūt 
piedzīvotu arī mūsdienas – kā vienīgās tālaika 
ārpilsētas dzīves liecinieces.’’ 

AS “Ventspils Tirdzniecības osta” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā iedzīvotāju ienākumu 
nodoklī samaksājusi 56 016,75 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 158 146,18 eiro.
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AUNS
Būsi noskaņots ļoti enerģiski un mērķtiecīgi. Neviena jūra 
nebūs par dziļu un neviens kalns par augstu. Virzies uz priek

šu un piepildi savas vēlmes. Labas iespējas izcelties profesionālajā jomā 
un nostiprināt autoritāti. Brīvdienās gan labi jāatpūšas, prieks no aktīvas 
atpūtas vai sporta kluba apmeklējuma.

VĒRSIS
Var nākt atklāsme, ka ar esošām zināšanām profesionālajā 
jomā ir par maz. Taču viss ir labojams! Piesakies kursos vai 

meklē noderīgu informāciju internetā un specializētā literatūrā. Darbā 
ies diezgan nemierīgi, nesatraucies par niekiem un neiesaisties strīdos. 
Brīvdienās radošas izklaides.

DVĪŅI
Daudz enerģijas veltīsi darbam. Ir iespējas saņemt novērtēju
mu gan morālā, gan materiālā izteiksmē. Piemērots brīdis arī 

sava biznesa veidošanai. Veiksmīga darbošanās komandā un līdzcilvēku 
atbalsts. Privātajā dzīvē sirsnīgas noskaņas, brīvdienas labprāt pavadīsi 
ar saviem mīļajiem.

VĒZIS
Neplāno lielus, svarīgus pirkumus, lai tie paliek uz vēlāku 
laiku. Iespējams iztērēties pārāk daudz vai nonākt pie secinā

juma, ka manta patiesībā nemaz nebija vajadzīga. Ar naudu jābūt apdo
mīgam. Patlaban ir vērts pievērsties karjerai vai privātajam biznesam, 
var pavērties jaunas iespējas.

LAUVA
Jukas ikdienā var rasties no nepārdomātas rīcības un strauju
ma. Nedari un nepieņem lēmumus steigā. Daudz pūļu prasīs 

darbs, esi precīzs un atbildīgs. Tajā pat laikā sekmīgi nokārtosi dažādus 
lietišķos jautājumus. Brīvdienas pavadi ar mīļoto cilvēku, būs interesan
tas sarunas un noderīga domu apmaiņa.

 
JAUNAVA
Gribēsi izzināt un uzzināt, iegūt jaunu informāciju, ko likt lietā 
profesionālajā jomā. Kas meklē, tas atrod – kursos, seminārā 

vai sarunās ar kolēģiem uzzināsi tieši to, kas nepieciešams. Svarīga arī 
privātā dzīve. Dvēseles dziļumos kvēlos ilgas pēc uzticīgas un patiesas 
mīlestības. Jūtu gamma būs daudzkrāsaina.

SVARI
Ienākumi no paša paveiktā. Cik čakls būsi, tik arī saņemsi. 
Taču ir vērts veidot kontaktus nākotnei, ir iespējas noslēgt 

izdevīgus darījumus. Sekmīgs laiks, lai risinātu sarunas ar bankām par 
kādu lielāku pirkumu. Brīvdienās gribēsi rosīties mājas saimniecībā un 
iesaistīsi visu ģimeni.

SKORPIONS
Par peļņu sūdzēties nevarēsi, taču pastāv iespējas nopelnīt vēl 
vairāk. Ja esošā situācija tevi neapmierina, tad lūkojies pēc 

labāk apmaksātas vietas vai runā par algas pielikumu. Brīvajiem ļaudīm 
sirdslietu piedzīvojumi. Kaislības sildīs drēgnajos vakaros un dos gaišu
mu dvēselē. 

STRĒLNIEKS
Optimisms pāri visam! Lai arī kā dzīve bangotu, tu būsi viļņa 
galotnē. Īstajā brīdī satiksi īstos cilvēkus, norunāsi, sarunā

si un „sabīdīsi lietas”. Burvīgs laiks ienākumu pavairošanai vai biznesa 
attīstīšanai. Nedēļas nogalē atpūties nesteidzīgā gaisotnē ar ģimeni vai 
mīļiem draugiem.

  
MEŽĀZIS
Profesionālajā jomā pievērs uzmanību juridiskām niansēm, 
likumiem un rīkojies precīzi un atbildīgi. Kolēģi un sadarbības 

partneri to ļoti augstu novērtēs. Privātajā dzīvē ilgosies pēc stabilitātes 
un drošā pleca, kas ir līdzās priecīgos un ne tik priecīgos brīžos. Sirsnīgas 
sarunas viesīs skaidrību.

ŪDENSVĪRS
Jāgādā par mieru un saticību mājās. Ieklausies mīļotajā cilvē
kā, neuzskati savu taisnību par vienīgo patieso un esi tolerants. 

Mīlestība plaukst labestībā un sirsnībā. Brīvdienas ir īstais laiks, ko veltīt 
saviem tuvajiem un mīļajiem. Darba nedēļā iespējas izcelties. Kāds var 
saņemt karjeras piedāvājumu.

ZIVIS
Tu esi krietns darba rūķis, taču radošā dvēsele ik pa laikam 
ilgojas pēc brīva peldējuma un nelielas bohēmas. Brīvdienās 

atļaujies paslinkot, pasapņot vai pasēdēt ar draugiem omulīgā krodziņā. 
Jaunajā nedēļā vajadzēs kārtīgi pastrādāt, satikties ar darījumu partne
riem, risināt nopietnas sarunas.
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sertificēta 
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Kārlēns pārnāk mājās no sko
las un stāsta tēvam:
 Skolotāja bioloģi
jā man ielika divnieku.
 Kāpēc?
 Paprasīja man, kam ir lielā
kās olas? Es teicu, ka kamielim.
 Pareizi! Un ko skolotāja?
 Viņa teica, ka strausam.
Tēvs kādu brīdi padomā, tad 
it kā pie sevis nosaka:
 Strausam?? Tad tāpēc viņš 
tādus lēnus valšus rakstīja!

Sieva jautā vīram:
 Vai tiešām zaķis ir visstul
bākais dzīvnieks?
 Jā, manu zaķīti, – atbild vīrs.

Nākamajā dienā pēc vijoļkon
certa nelielā pilsētiņā vietējās 
avīzes redakcijā iebrāžas pazīs
tams vijolnieks un pieprasa tik
šanos ar galveno redaktoru.
 Es trīs reizes jūsu dumjajam 
reportierim piekodināju, ka spē
lēju slavenā Stradivāri vijoli, bet 
avīzē par to nav ne vārdiņa!
Redaktors atbild:
 Ja Stradivāri kungs vēlas, lai mēs 
reklamējam viņa produkciju, lai 
maksā desmit eiro par rindiņu!

Galdnieks nomirst un nonāk debe
sīs. Tur viņu sagaida Dievs tas 
Kungs un, grūti nopūzdamies, saka:
 Ak, meistar, kā es tevi apskaužu!
 Par ko tad mani var 
apskaust, Kungs?
 Par to, ka tevis taisītie soliņi, 
galdi un skapji bariem neskrien tev 
pakaļ saukdami: dod naudu, dod 
veselību, dod laimi, dod mašīnu...

Klients restorāna oficiantam:
 Atnesiet man karafīti šņabja un 

vēl kaut ko pēc jūsu izvēles!
 Tā arī pierakstu: divas 
karafītes šnabja.

 Kāpēc tevi vairs neredz 
kopā ar to blondīni?
 Ārsts aizliedza ar viņu tikties.
 Vai tiešām viņai atras
ta kāda ļauna kaite?
 Nē, viņa ir mana ārsta sieva.

Sarunājas divas aktrises.
 Kā tev veicās kinopro
vēs jaunajai filmai?
 Normāli, režisors tikai drusku 
papukojās, ka man ir aukstas kājas.

Blondīne žēlojas draudzenei:
 Pēdējā laikā mans vīrs 
sācis gulēt citā istabā.
 Viņš tev pateica iemeslu?
  Jā, minēja kaut ko par putnu 
gripu un vistas smadzenēm...

Labi gan pēc pirts! Īpaši pir
majos mēnešos.

Pirmā kāzu nakts... Jaunais 
vīrs ved jaunlaulāto uz 
guļamistabu un saka:
 Tu zini, dārgā, tas ir labi, ka tu 
man neatdevies pirms kāzām. 
Man jāatzīstas, ka citādi es droši 
vien nebūtu tevi apprecējis.
Jaunā sieva:
 Ak, tā! Es jau zināju! Cik gan rie
bekļu mani šitā piekrāpa, pirms 
es sapratu, kur tas suns apraksts!

Andris: 
 Paklau, Aivar, es zinu ģeniā
lu metodi, kā restorānā paēst par 
velti. 
Aivars: 
 Stāsti, Andri! 
Andris: 

 Ej uz labu restorānu, kur tevi visi 
pazīst, kādu brīdi pirms aizvērša
nas. Pasūti visu to labāko. Sēdi, 
nesteidzies, uzsmēķē cigāru. Kad 
visi viesmīļi ies prom, pēdējais pie
nāks pie tevis pēc naudas, bet tu 
saki: “Es jau samaksāju jūsu kolē
ģim, kurš aizgāja mājās.” 
Aivars: 
 Lieliski! Rīt izmēģināsim? 
Nākamajā dienā abi dodas uz res
torānu. Pasūta visu pēc pilnas 
programmas un sēž līdz beigām. 
Pienāk pēdējais viesmīlis: 
 Atvainojiet, man jāslēdz ciet kase. 
Ja vairs neko nepasūtīsiet, lūdzu, 
samaksājiet rēķinu! 
Andris: 
 Bet mēs jau iedevām naudu jūsu 
kolēģim. 
Aivars: 
 Starp citu, vai mums atli
kums vēl ilgi būs jāgaida?

Aptiekā:
 Diemžēl, jaunais cilvēk, lai 
iegādātos strihnīnu ir nepiecie
šama recepte – ar sievasmā
tes fotogrāfiju vien nepietiek.

Rīts. Sieva vīram:
 Vaņa, kāpēc tu mani šonakt 
sauci par Naģeņku?
 Maša, neticēsi. Sapņoju, 
ka esmu Ļeņins.

Ja sieviete vīrietim saka, ka 
viņš ir pats labākais un pats 
gudrākais, tad tas nozīmē, 
ka viņai beigusies nauda.

Stulbi gan tā dzīve iekārtota: pie 
pilnas apziņas nomurkšķi pāris 
vārdu, un tu jau esi precēts. Pēc 
tam nomurkšķi pāris vārdu miegā, 
un tu jau esi piekauts un šķirts!

NO AMATA PIENĀKUMOS IEROBEŽOTĀ VENTSPILS MĒRA AIVARA LEMBERGA PRESES KONFERENCES:

“[Vides un reģionālās attīstības ministra] Pūces kunga argumentu es tā kā būtu sitis. Ar trumpja dūzi 
viņa sešinieku... (..) Arī otrs ministra Pūces arguments tiek sasists jeb atkal viens trumpja dūzis nosit 
viņa sešinieku.”

(No A. Lemberga uzrunas par administratīvi teritoriālo reformu 22. novembrī)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Mūsu pilsētas atstādinātā mēra krasi negatīvā attieksme pret administratīvi teritoriālo reformu (ATR) ir vispār
zināma... Un kā nu ne – “varmācīga svešu teritoriju” pievienošana tik pierastajai karalistei var apdraudēt gadu 
desmitiem ierastās privilēģijas un ieviestos “tikumus” vienpersoniski pārvaldītajā pilsētā. Jo nāks vēl klāt “lauķi”, 
kas sazin kā vēl balsos... Tāpēc šajā politiskajā kāršu partijā jācīnās, kā vien var. Arī ar demagoģijas palīdzību. 
Tikai tad to sauc nevis par godīgu kāršu spēli, bet tīru “šulerismu”. Un, palūkojoties, kādas kārtis patiešām ir 
rokā katram spēlmanim, nebūt nešķiet, ka ministra Pūces kāršu kavā ir vieni vienīgi sešinieki, kamēr mūsējam 
Vadonim tikai trumpja dūži...



ОВЕН
Bы будете настроены очень энергично и целеустремленно. 
Возникнет ощущение, что море по колено и горы по плечо. 
Двигайтесь вперед, исполняйте свои мечты. Хорошая возможность 

выделиться в профессиональной сфере и укрепить авторитет. В выходные 
нужно хорошенько отдохнуть, радость вам доставит посещение спортивного 
клуба или другой активный отдых. 

ТЕЛЕЦ 
Вы можете обнаружить, что имеющихся знаний в професси-
ональной сфере недостаточно. Однако все можно исправить! 

Запишитесь на курсы или поищите полезную информацию в интернете или 
специализированной литературе. На работе достаточно неспокойное время, 
не расстраивайтесь по пустякам и не участвуйте в ссорах. В выходные – 
творческие развлечения. 

БЛИЗНЕЦЫ
Много энергии вы будете отдавать работе. Представится воз-
можность получить оценку как в моральном, так и в материаль-
ном выражении. Подходящее время для того, чтобы открыть свой 

бизнес. Удачный период для работы в команде, вы получите поддержку со 
стороны окружающих. В личной жизни – нотки сердечности, выходные вы с 
радостью проведете со своими любимыми людьми. 

РАК
Не планируйте крупных, важных покупок, отложите их. Есть риск 
потратить слишком много, а потом понять, что эта вещь вам была 
совершенно ни к чему. С деньгами лучше проявлять осмотри-

тельность. Сейчас лучше обратить внимание на карьеру или частный биз-
нес, могут открыться новые возможности. 

ЛЕВ
Путаница может возникнуть из-за необдуманных действий. 
Ничего не делайте и не принимайте решений в спешке. Много 

усилий потребует работа, будьте точны и ответственны. В то же время вам 
удастся успешно решить деловые вопросы. Выходные проведите с люби-
мым человеком, вас ждут интересные беседы и полезный обмен мыслями. 
 

ДЕВА
Вам захочется получить новую информацию, которую затем можно 
будет применить в профессиональной сфере. Кто ищет, тот най-
дет, – на курсах, семинарах или в беседах с коллегами вы узнаете 

то, что вам необходимо. Важна и личная жизнь. В глубине души вам захочет-
ся настоящей, преданной любви. Гамма чувств будет многогранной. 

ВЕСЫ
Ваши доходы будут зависеть от того, что вам удастся сделать. 
Сколько усилий приложите, столько и заработаете. Стоит устанав-

ливать контакты на будущее, есть возможность заключить выгодные сделки. 
Успешное время, чтобы вести переговоры с банками по поводу кредита на 
крупные покупки. В выходные вам захочется заняться хозяйственными хло-
потами, лучше всего привлечь к этому и домашних. 

СКОРПИОН
На заработки жаловаться не придется, но есть возможность зара-
ботать еще больше. Если существующая ситуация вас не удов-

летворяет, то поищите место, где платят больше, или поднимите вопрос о 
повышении зарплаты. У свободных представителей знака – романтические 
приключения. Страсть согреет холодными осенними вечерами и привнесет в 
вашу жизнь душевное тепло. 

СТРЕЛЕЦ
Oптимизм превыше всего! Как бы ни бурлила жизнь, вы будете 
на гребне волны. В нужное время вы встретите нужных людей, 

договоритесь, добьетесь… Прекрасное время для увеличения дохода или 
развития бизнеса. В конце недели отдохните в спокойной атмосфере, рядом 
с семьей или любимыми друзьями. 
  

КОЗЕРОГ
В профессиональной сфере обратите внимание на юридические 
нюансы и законы, действуйте точно и ответственно. Коллеги и 
партнеры это оценят очень высоко. В личной жизни вам захочет-

ся стабильности и сильного плеча, на которое можно опереться и в горе, и в 
радости. Душевные разговоры привнесут ясности в вашу жизнь. 

ВОДОЛЕЙ 
Нужно заботиться о мире и взаимопонимании в семье. 
Прислушайтесь к любимому человеку, не считайте свое мнение 
единственно верным, будьте толерантны. Любовь расцветает в 

обстановке доброты и сердечности. Выходные – подходящее время для 
того, чтобы уделить внимание близким и любимым. На рабочей неделе у 
вас будет возможность выделиться. Возможны предложения, связанные с 
карьерой. 

РЫБЫ
Вы настоящий трудяга, но творческая душа время от времени 
тоскует по свободному полету и несколько богемной жизни. В 

выходные позвольте себе полениться, помечтать или посидеть с друзьями 
в уютном баре. На новой неделе придется вновь хорошо поработать, встре-
титься с деловыми партнерами, вести серьезные переговоры.
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Пьяный конферансье перед выходом на сцену долго 
пил в компании медиков. В бабочке и смокинге, шата-
ясь, выходит на сцену и объявляет номер: 
- Рак матки! Промежность... Тьфу ты, черт!.. Марк 
Фрадкин. 
«Про нежность».

Бурный судебный процесс по делу об ограблении банка. 
Председатель жюри присяжных зачитывает решение: 
- Мы, присяжные заседатели, единогласно решили, 
что обвиняемый невиновен по всем четырем статьям 
обвинения в ограблении банка. 
Родственники и друзья подсудимого бросаются 
поздравлять его с победой, а адвокат говорит ему: 
- Ну, вот видишь! А ты боялся загудеть за решетку до 
конца своих дней. 
Подсудимый смотрит одуревшими глазами и тихонеч-
ко спрашивает: 
- Невиновен? Так мне что... и день-
ги теперь не надо банку отдавать?

После операции хирург спрашивает пациента: 
- Как вы себя чувствуете? 
- Сейчас лучше, но в первое время у меня было такое 
чувство, как будто меня ударили поленом по голове. 
- К сожалению, так оно и есть. Когда вас при-
везли на операцию, у нас кончился наркоз.

Было у тещи три зятя. Решила она узнать, который 
ее любит больше. Поехали они как-то на речку отды-
хать. Идет старший зять по берегу. Теща, увидев 
его, прыг в реку и кричит: «Тону! Тону!» Зять пры-
гнул в воду и спас тещу, а на следующее утро нашел 
под окном «Жигули» с надписью: «Любимому зятю 
от тещи». Еще раз поехали на реку. Идет средний 
зять по берегу, теща бух в воду: «Тону! Тону!» Зять 
спас тещу и наутро увидел под окном «Волгу» с над-
писью: «Любимому зятю от тещи». Еще раз поеха-
ли отдыхать к реке. Идет младший зять по берегу, 
теща плюх в воду: «Тону! Тону!» – «Нужна ты мне!» 
– подумал младший зять и прошел мимо. Теща уто-
нула. На следующее утро этот зять нашел под окном 
«Мерседес» с надписью: «Любимому зятю от тестя!»

Высокопоставленный чиновник, сбивший двоих на 
пешеходном переходе, спрашивает судью: 
- Какие теперь последствия будут? 
- Тому, что головой лобовое пробил, лет пять 
за нападение и попытку ограбления, а тому, что 

в кусты отлетел, можно и все восемь – еще и 
за попытку скрыться с места происшествия.

На исповеди: 
- Батюшка, грешна я: чревоугодничала, пьянствовала, 
блудила... 
- Знаю, дочь моя. 
- Откуда?! 
- Подписан на твой инстаграм.

Звонок ночью. 
- Алло. 
- Здравствуйте, это стадион? 
- Нет. 
- А почему в трусах?
 
- Девушка рядом со мной в поезде, не прекращала 
болтать всю дорогу! 
Я уже начинаю жалеть, что женился на ней...

- Сынок, зачем ты позвонил в полицию и сказал им, 
что папа продаёт самогон? 
- Надоело уже пить чай без сахара!

В квартире раздается телефонный звонок. Хозяин 
поднимает трубку и слышит: 
- Ваша теща упала в бассейн с крокодилами! 
- Ваши крокодилы, вы их и спасайте!

- Вы слышали, Рабинович умер, неожиданно, накануне 
своего юбилея. 
- Да-а... И чего только не сдела-
ешь, лишь бы не тратиться.

Жена нового русского заподозрила, что муж изменяет 
ей с горничной. 
Вечером она отправила горничную в город, а сама 
легла спать в её комнате. 
Вскоре дверь тихонько открылась, вошёл мужчина, 
разделся и с жаром принялся за дело. Как только он 
закончил, она кричит: 
- Ну что, паразит, ты удивлён?! – и включает свет. 
- О-о-очень... – только и смог выговорить садовник.

- Бабушка, а что произойдет, если я буду кушать ген-
номодифицированные продукты? 
- Вырастешь сильным и крепким. 
- И на кого я буду похож? 
- На Шрека.

АНЕКДОТЫ

ИЗ ПРЕСС-КОНФЕРЕНЦИИ ОГРАНИЧЕННОГО В ИСПОЛНЕНИИ ДОЛЖНОСТНЫХ 
ОБЯЗАННОСТЕЙ МЭРА ВЕНТСПИЛСА АЙВАРА ЛЕМБЕРГСА: 
«Аргумент [министра охраны среды и регионального развития] господина Пуце я вроде как отбил. 
Козырным тузом его шестёрку… (..) И второй аргумент министра Пуце был перебит, или снова один козы-
рной туз побил его шестёрку». 

(Из выступления А. Лембергса по поводу административно-территориальной реформы 22 ноября)

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Резко негативное отношение отстранённого мэра нашего города к административно-территориальной рефор-
ме (АТР) общеизвестно… И как же иначе – «насильственное присоединение чужих территорий» к такому при-
вычному королевству может угрожать привычным уже десятилетиями привилегиям и установленным нравам в 
управляемом единолично городе. Так как придут ещё «деревенщины», которые неизвестно как ещё будут голо-
совать… Поэтому в этой политической карточной партии нужно бороться из всех сил. Также с помощью дема-
гогии. Только в этом случае это называют не честной карточной игрой, а чистым «шулерством». И, посмотрев, 
какие карты действительно в руках у каждого игрока, совсем не кажется, что в карточной колоде министра Пуце 
только шестёрки, а у нашего Вождя только козырные тузы…
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НЕ ЗАСТАВИЛИ РОДИТЬСЯ В ВАГОНЕ ДЛЯ СКОТА 
Я не причисляю себя к пылким христианам, но в тём-

ное время имею обыкновение зажигать свечи Адвента, и в 
длинные вечера в поисках покоя и равновесия приходилось 
задумываться о том, что нашей семье, как и многим другим 
семьям в Латвии, пришлось пережить в водовороте исто-
рических событий. Самое страшное испытание, по словам 
матери, пришлось пережить летом 1945 года, когда в место 
их проживания в Таргальской волости пришли вооруженные 
люди, чтобы ничего не объяснив, забрать моих родителей 
на высылку в Сибирь. Только позднее узнала, что мой отец 
Петерис Барковскис был обвинён в сотрудничестве с немец-
кими оккупантами, так как после призыва его в армию был 
назначен охранять местные мосты.  

«За всё время службы в армии, стоя на посту, ни разу даже 
выстрелить не пришлось», – отец был в недоумении, за что 
его преследуют. 

«Кто его знает, какая струна завибрировала в душе коман-
дира непрошенных гостей, но он, видя, что мать на послед-
них месяцах беременности, приказал лезть в машину только 
отцу.  Так я и родилась здесь же, в Таргальской волости, а 
не вагоне или на корабле по дороге в Магаданскую область, 
куда на рабский труд был сослан отец.  

ШЁПОТОМ ОБ ОТЦЕ, «ВРАГЕ НАРОДА» 
Впервые я увидела его через тринадцать лет после паде-

ния сталинского режима, когда выжившие в лагерях были 
реабилитированы”, – по-прежнему с волнением Бенита пере-
сказывает рассказанное матерью. О жизни отца на золотых 
рудниках она ничего не знает, потому что мать почти что 
панически боялась, что в чека передумают и придут и за ней, 
чтобы всё же выслать в Сибирь. Поэтому никакой переписки 
с отцом, который был объявлен врагом народа, не вела. И 
дочери о нём почти ничего не рассказывала, чтобы, упаси 
Бог, девочка не рассказала об этом школьным товарищам, 
которые и так дали ей уничижительное прозвище. От ровес-
ников её ещё больше отдаляло то, что мама категорически 
запретила ей вступать в пионеры, чтобы хоть таким образом 
выразить презрение к системе, которая фактически уничто-
жила её семью.   

К ПОРКЕ «ВСЕГДА ГОТОВ!» 
«По характеру я общественная, поэтому в пионеры я всё 

же вступила. Красный галстук я хранила в портфеле, завязы-
вала и снимала его по дороге в школу и из школы.  Мама эту 
мою хитрость, конечно же, обнаружила, и я впервые в жизни 
получила о неё порку», – Бенита допускает, что таким обра-
зом мама протестовала и против своей вытеснённости из 
коллектива, потому что ей в сталинское время даже коров в 
колхозе можно было доить только в том случае, если об этом 
не знали руководители колхоза или коммунистических орга-
низаций района. Такое укрывательство в конце концов всем 
надоело, и мама была назначена конюхом в Элкшкене», 
– Бенита улыбается и говорит, что нет худа без добра. На 
ферме первые навыки по уходу за умными животными полу-
чила и внучка Жении Анита, которая затем решила учить-
ся и работать тренером лошадей. После распада колхоз-
ной системы записалась на службу в Латвийскую погранич-
ную службу, а сейчас она технический работник в большом 
учебном заведении. Сын Бениты Эгилс учился в Кандавском 
сельскохозяйственном техникуме и сейчас живёт в Салдусе. 
Оба осчастливили её внуками и правнуками, которые уже 
живут своей жизнью в Латвии или за рубежом, а самый млад-
ший ещё ходит в детский сад.  

СВЕТЛЫЙ И ОБНАДЁЖИВАЮЩИЙ, 
ТЁМНЫЙ И БОЛЕЗНЕННЫЙ 

«Это был бы мой светлый рассказ пламени Адвента, так 
как радоваться по поводу близких действительно есть осно-
вание, и я надеюсь, что у них дела будут идти всё лучше. В 
тени остаются мои детские и юношеские годы, когда отца в 
семье не было не только физически, но даже говорить о нём 
можно было только шёпотом и только самым близким. Ещё 
одним тёмным и очень болезненным пятном в той моей уже 
упорядоченной жизни, благословенной детьми, был внезап-
ный уход из жизни моего мужа Яниса Залитиса. С Янисом 
я познакомилась на деревообрабатывающем комбинате 
“Ventspils koks,” где какое-то время работала и моя мать. 

С созерцательностью Адвента 

Он работал там шофёром, я летом подрабатывала на под-
собных работах, а после окончания средней школы освоила 
специальность бракёра дерева; потом перешла в неприят-
ный клеевой цех, где была выше зарплата. Янис был ста-
рательным и любознательным, поступил заочно в Рижский 
политехнический институт, и через какое-то время его при-
гласили стать руководителем специализированной органи-
зации сельского строительства. Насколько я знаю, эти каче-
ства пришли к нему из семьи. Отец мужа, тоже Янис Залитис, 
был одним из лучших и долголетних мастеров-трубочистов 
не только в Вентспилсе, но и во всей Латвии. Он был изве-
стен также как хороший велогонщик, участвовал в велогонках 
“Vienība” Карлиса Улманиса и в одной из них занял почёт-
ное место, получив в качестве приза комплект серебряных 
ложечек. И на работу он ездил на велосипеде в своей тра-
диционной одежде трубочиста, и на крыши поднимался в 
том возрасте, когда многим уже с кровати трудно встать», – с 
грустью Бенита говорит, что судьба не дала такого же здоро-
вья её мужу, сыну сениора.  Никому не жалуясь, он сопро-
тивлялся злой болезни из последних сил, пока буквально 
не рухнул на рабочем месте и спасти его больше уже было 
нельзя», – Бенита рассказала, что имя отца и деда дальше с 
честью несёт её внук, который работает на заводе электрон-
ной аппаратуры.  

«Он также проявляет себя и в танцевальном коллективе, 
где со своей партнёршей они «дотанцевались» до свадьбы и 
семьи с двумя детьми, где царит согласие.  

ВОСПОМИНАНИЯ СВЕТЛЫХ ЛЕТ И ИНСТРУМЕНТЫ 
«Преодолеть связанную со смертью мужа душевную боль 

и материальные трудности помогло обстоятельство, что 
в то время я работала в производственном объединении 
«Дайльраде», где была достойная зарплата и очень дружный 
коллектив, в основном женщины.  «Дайльраде» давно пре-
кратило своё существование, но мы группками всё ещё дер-
жимся вместе», – Бенита показывает, что в память о тех свет-
лых годах у неё сохранились инструменты обработки кожи, с 
помощью которых изготавливаются сувениры и полезные в 
быту вещи, имеющие спрос на местном и зарубежном рынке.    

Ветеран декоративно-прикладных ремёсел признаёт, что 
по-прежнему старается поддерживать спортивную форму, 
так как в школьные годы и в молодости в этом отноше-
нии была разносторонней: играла в настольный теннис 

и шашки, волейбол, баскет-
бол и, конечно, в новус, кото-
рый на “Ventspils koks” был 
в почёте, и пожинала лавры 
и в республиканском мас-
штабе. Скандинавскую ходь-
бу она выбрала как доста-
точно демократичное заня-
тие, заниматься ею у Бениты 
лучше всего получается 
в одиночестве, потому что 
тогда никто не мешает при-
ходить хорошим и разным 
мыслям, по поводу которых 
иногда можно нахмурить лоб 
или про себя посмеяться. С 
неподдельным удивлением 

она признаёт, что когда занимается ходьбой с палками, твор-
чество приходит изнутри, как будто ниоткуда.   

«Но в действительности, это могут быть ассоциации из 
прочитанных книг, впечатления от неожиданно увиденно-
го природного явления или случайно услышанного разго-
вора, которые приводят к тому, чтобы увидеть взаимоотно-
шения мира и людей в необычном ракурсе. В последнее 
время книги стали моими лучшими друзьями, а любимым 
местом посещения – Парвентская библиотека, где часто 
можно встретить писателей и художников, а также других 
людей, бесконечно интересных в своей работе и жизни”, – 
Бенита рада, что это помогает ей заполнить место, которое 
ещё недавно было заполнено голосами и нуждами внуков и 
правнуков, но осталось пустым, когда они ушли в самостоя-
тельную жизнь.     

ПРОТИВ БОЛЕЗНЕЙ С ПАЛКАМИ И ЮМОРОМ 
Через восемь лет после смерти мужа Бенита встретила 

Илмара, с которым вместе вот уже несколько десятилетий. 
Они купили дом в Пилтене и наслаждались зелёной и белой 
тишиной маленького городка, но проблемы со здоровьем, 
приобретенные Илмаром во время занятий рыболовством 
и на других серьёзных работах, заставили искать местожи-
тельство в Вентспилсе, где доступнее медицинские услуги. 
Бенита пока отмахиваться от болезней пытается тем, что 
каждое утро машет палками, но годы, конечно, и на её плечи 
кладут всё более тяжёлую ношу.  

После долгих лет работы и тяжёлых условий быта, а также 
лет, проведённых на заслуженном отдыхе, она заметила, что 
против многих настоящих и надуманных болезней помогает 
хорошее настроение, и поддерживать его лучше всего, если 
настроить себя на волну самоиронии и юмора. Понемногу 
обнаружилось, что похоже думают и действуют и её давние 
подруги Инга, Вия, Инара и другие, поэтому время от вре-
мени устраиваются «девичьи дни», на которых Бенита, воз-
можно, когда-нибудь и соберётся показать своих «духовных 
детей».  Дождёмся ли мы, что рождённое в мыслях и реали-
зованное на компьютере станет доступным и более широ-
кому кругу читателей? Пока Бенита отвечает категорически 
«нет», что при известных обстоятельствах может быть истол-
ковано как «никогда не говори никогда». Тексты вначале 
передаются строгой самоцензуре, а там уж видно будет. Бенита с мужем Янисом и детьми Анитой и Эгилсом. С мужем Янисом Залитисом.

Во время утренних прогулок раздумья просят встречи с белым листом.

Бенита со своим внуком Янисом и вторым мужем Илмарсом.
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Не верится, что год близится к завер-
шению, а в эти выходные начинает-
ся время Адвента. Это означает, что 
до Рождества остаются только четы-
ре недели!  

Встретить время Адвента вентспилча-
не могут, посетив различные мероприя-
тия. Уже в пятницу вечером, с 17 часов 
в Парвентской библиотеке будет рабо-
тать мастерская по изготовлению вен-
ков Адвента для взрослых.   К тому же  
- бесплатно!  

В свою очередь в субботу большое 
число венстпилчан безусловно отпра-
вятся на площадь Лиелайс, где зажгут 
главную ёлку города Вентспилса. 
Музыкальными номерами собравшихся 
порадует поп-студия «Юрас акментини». 

А непосредственно в первый день 
Адвента всем стоит отправиться в замок 
Ливонского ордена, где на концерте 
«Redzi» с красивыми песнями выступят 
популярные певцы и актёры. В концер-
те примут участие Дита Луриня, пиа-
нист Марис Жагарс, вокальный ансамбль 
“Mundus”, хор Вентспилсской музыкаль-
ной средней школы “Nošu planētas и хор” 
Venda”. Начало в 17 часов. 

Время Адвента 

Рассказывая о том, каким город был 
в XVIII веке, нужно пояснить, что ого-
роженная, по средневековой традиции, 
городская территория (по крайней мере, 
символически), на которую можно было 
попасть, пройдя через ворота, и принад-
лежащие Вентспилсу окрестные земель-
ные участки – не одно и то же; город-
ские земли по площади многократно 
превосходили площадь самого горо-
да, в южном направлении они прости-
рались приблизительно до нынешней 
улицы Ринькя. Западная граница этих 
вытянутых в длину территорий треу-
гольной формы могла бы совпасть с 
нынешней улицей Саулес или началь-
ным участком старой Ужавской доро-
ги, а юго-восточная граница – с ули-
цей Кулдигас. На карте конца XVIII века 
видно, что городу принадлежал и про-
долговатый участок земли на левой 
стороне Кулдигской дороги (по направ-
лению от центра) от нынешней улицы 
Райня до Киегельстраутса, или речки 
Видмес возле моста Сарканайс, который 
использовали как пастбища и покосы. И 
за современной улицей Саулес в сторо-
ну Венты и моря простирались широкие 
городские пастбища. 

Вентспилс. Эпоха рококо – VII
За городским забором

Т ам, где сейчас находится пло-
щадь Лиелайс, между нынешни-
ми улицами Ганибу и Кулдигас, в 
XVIII веке располагалось поме-
стье Штефенхагена, мимо кото-

рого проходил старинный путь на пастбища 
(отсюда название улицы), который тянулся 
до весьма удаленных пастбищ для лошадей 
приблизительно в районе нынешней улицы 
Екаба. На городской земле находились и 
несколько латышских крестьянских подво-
рий, а также селенье Цирпстене (Церпстене). 
И пасторат, бывший в распоряжении пастора 
Вентспилсской лютеранской общины (преж-
няя Галиньциемсская библиотека) находил-
ся на городской земле. Где-то между нынеш-
ними улицами Ганибу и Саулес, на песчаном 
пустыре стояли городские виселицы – место 
наказаний, к которому вела дорога, назы-
вавшаяся «Kakkegatte». Отсюда и название 
– Виселичное поле (Karātavu lauks), которое 
используется и в наши дни, когда говорят 
о районе, где расположены девятиэтажные 
дома, хотя на самом деле поле с виселицами 
в старину находилось больше на восток. 

Вся остальная территория вокруг 
Вентспилса принадлежала Сарканмуйже, 
которая, в свою очередь, являлась собствен-
ностью курземских герцогов, и управляли ею 
назначенные должностные лица. На терри-
тории Сарканмуйжи располагались и селе-
ния латышских крестьян и ремесленников 
возле судоверфи и за замком в сторону 
моря. Жители этих селений были очень вос-
требованной рабочей силой в городе. 

Таким образом, в ведении Вентспилсской 
ратуши находился не только город, но и срав-
нительно широкая земельная территория, 
которая использовалась различным обра-

зом. Луга и пастбища принадлежали городу, 
и использовать их могли лишь те граждане 
(бюргеры), которые внесли соответствующую 
арендную плату. В 1773 году эльтерман Давид 
от имени старейшин обеих купеческих гиль-
дий объявил ратуше, что в вопросе с луга-
ми наблюдается большой беспорядок. «Уже 
в 1758 году ратуша постановила, что бюр-
гер, который арендует участок луга, не имеет 
права цедировать третьему лицу свое право 
на аренду. Он обязан этот участок луга отдать 
обратно городу, затем лицо, которое пожела-
ет арендовать этот луг, должно подать заявку 
в городе или ратуше, и с ним, соответствен-
но, будет заключен договор, который выгоден 
городу. Эльтерман также просит объявить 
конкурс, чтобы три свободных принадлежа-
щих городу участка лугов можно было сдать 
бюргерам. Чтобы не было так, например, что 
ратман Шредер купил два участка лугов и 
вдруг решил, что может распоряжаться ими 
по своему усмотрению. Теперь он считает, что 
достаточно издавать законы для других, а их 
выполнение его самого не касается…» Здесь 
мы видим, что точка зрения многих наших 
политиков большего и меньшего масштаба – 
соблюдение законов не касается тех, кто их 
писал, – не является продуктом новейшего 
времени, а своего рода «традиция», имею-
щая древние корни. 

Tо, что горожане упорно стремились полу-
чить право аренды на участки лугов, указы-
вает на то, что в то время в Вентспилсе дер-
жали много домашнего скота, которому тре-
бовалось сено, больше всего было коров и 
лошадей. Для их выпаса горожане нанимали 
пастухов. В заявлении гильдии купцов от 1780 
года в ратушу сказано: «Пастуху нужно строго 
наказать, что коров гнать на пастбище нужно 
рано утром, а не тогда, когда ему придет в 
голову, и коровы до 8.00 голодные не долж-
ны стоять в хлеву. Необходимо также, чтобы, 
как и раньше, пастух около 3.00 дул в рог, 
оповещая о том, что коров нужно выгонять 

на улицу». Горожане 
нанимали также особо-
го пастуха для лошадей, 
так как лошадь – един-
ственное средство пере-
движения – имелось 
почти у каждого хоть 
сколько-нибудь обеспе-
ченного вентспилча-
нина, то есть лошадей 
было не меньше, чем 
коров. Поскольку лоша-
дей выгоняли на пастби-
ще и по ночам, пастуху 
полагалась специальная 
каморка, где он хранил 
вещи и мог поспать во 
время дождя и о кото-
рой приходилось забо-
титься городу. Зарплата 
такого пастуха зависела 
от количества лошадей, 
и «скидывались» на нее 

владельцы лошадей. Вопреки изначальному 
правилу о том, что «пастуший налог» должны 
платить все владельцы лошадей, после 1770 
года было решено, что те горожане, кото-
рые своих лошадей на пастбище не отправ-
ляют, эти деньги платить не должны. Для 
мелкого скота – овец и коз – своего пастуха 
не было, где и как они паслись, неясно. Что 
касается свиней, то их держали в городских 
хлевах, откуда хрюшки регулярно убегали и, 
как в раннее средневековье, вольно броди-
ли по улицам, раскапывая чужие сады и даже 
кладбище. 

В старинных документах многократно упо-
миналась проверка городских рубежей и 
необходимость заменить поврежденные 
пограничные столбы. В 1758 году отмече-
но, что установлены девять новых столбов. 
Таким образом предотвращался конфликт 
с арендаторами окрестных земель, то есть 
Сарканмуйжи, которые считали, что горожа-
не запускали скот и косили сено на их терри-
тории, и наоборот, когда в роли протестую-
щих выступали горожане. В январе 1756 года 
в заявлении гильдии купцов в ратушу торгов-
цы просили «почтенную ратушу» вычистить 
речку Видума в пределах города; в марте 
это ходатайство повторилось с примечани-
ем, что об этом просит и пастор, поскольку 
пасторат находится на берегу речки и может 
быть затоплен. Работы по очистке проведе-
ны в августе и сентябре и обошлись горо-
ду в 62 гульдена. Речка в то время начина-
лась весьма далеко от города, на пастбищах 
для лошадей, недалеко от заросшей лесом 
старой дюнной зоны и, вероятно, была зна-
чительно более полноводной, чем в наши 
дни. На карте 1795 года она называлась 
Киегельстраутс, так как ближе к месту впа-
дения в Венту поблизости от нее находи-
лись печи для обжига кирпича, а в протоко-
лах гильдии купцов и ратуши в течение всего 
XVIII века – речкой Видемес или Виедемес. 

На сельской территории было несколь-
ко канав для отвода воды, которые спаса-
ли луга и пастбища от затопления, так как 
место было низинное. В прежней статье 
мы уже упоминали большую пограничную 
канаву Сарканмуйжи в районе нынешней 
улицы Дарза, однако она была не един-
ственной. И возле Дижганклаюмс, на южной 
стороне, были канавы, благодаря которым 
излишки воды выводились в Киегельстраутс. 
Особенно низинное место было в окрестно-
стях селения Цирпстене, так как там даже 
была построена дамба для лучшего доступа 
(Zerspendamm). Несколько раз упоминается 
и ремонт городского моста. Правда, нигде не 
говорится о том, где этот «городской мост» 
находился. Здесь не может быть и речи 
о мосте через Венту, поскольку в первый 
раз его построили лишь в 1868 году (мост 
Плоста), речь идет о каком-то мостике через 
небольшую речку на территории города, зна-
чит, это или мост Сарканайс, или мостик 
через речушку вблизи замка, единствен-
ные воспоминания о которой сохранились 

в названии улицы Пелду. Вероятнее всего, 
речь идет все же о мосте Сарканайс, кото-
рый, судя по карте, находился «на городской 
стороне». Как он выглядел два с полови-
ной столетия назад и как назывался, можно 
лишь догадываться, но вряд ли он был похож 
на современный – c кирпичным сводом и 
каменными столбиками. Возможно, это был 
деревянный мост, иначе вряд ли возникла 
бы необходимость чинить его через каждые 
4–5 лет.

Поскольку уже в середине XVIII века было 
выдвинуто требование, чтобы трубы по всей 
длине состояли из камня, а также были 
построены противопожарные стены (бран-
дмауэры), чтобы предотвратить пожары, 
горожанам требовалась глина. В докумен-
тах неоднократно упоминаются «глиняные 
ямы» на территории Сарканмуйжи. Видимо, 
они находились между нынешними улицами 
Спорта и Дурбес, и их следы сохранились 
до наших дней как три пруда; лет пятьдесят 
назад прудов различного размера на этой 
территории было значительно больше – 10 
или даже 12. Некоторые засыпали, когда 
строили завод железобетонных конструкций, 
некоторые позднее, уже в 80-е и 90-е годы. 
Доводилось слышать, что глиняные копи и 
первые печи для обжига кирпича появились 
здесь еще в XVII веке, во времена герцо-
га Якоба. Многие вентспилсские каменные 
дома построены из кирпича, сделанного из 
местной желтоватой глины, они стоят и по 
сей день. А в 1769 году был заключен дого-
вор между вентспилчанами и арендатором 
Сарканмуйжас Бломбергсом, что разреше-
но брать глину «в обычном месте», при этом 
не портить берега речки (Видеме). Недалеко 
от глиняных ям и печи для обжига кирпича, 
приблизительно на территории нынешнего 
сада Ренькя тогда располагалась еще одна 
«резиденция за пределами города», которая 
называлась «Dorotheenhof», то есть поме-
стье Доротеи, в которое входили по мень-
шей мере 3 здания капитальной постройки. 
Скорее всего, поместье сформировалось 
уже в XVII веке, и поначалу его владелицей 
была некая дама, принадлежавшая к семей-
ству герцогов. Некоторые из старинных зда-
ний поместья Доротеи пережили несколько 
столетий и окончательно разрушились лишь 
в конце 60-х гг. прошлого столетия; если бы 
они были своевременно отремонтированы, 
возможно, дожили бы и до наших дней – как 
единственные свидетели жизни вне города в 
тот период». 

Одно из оставшихся зданий поместья Доротеи в конце 60-х гг. ХХ века.

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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Винькеле должна 
найти решение 
Премьер-министр поручил министру 
здравоохранения Илзе Винькеле до 
31 января подготовить и представить 
предложения по поводу новой модели 
оплаты труда медиков. В свою очередь, 
уже в начале декабря Кариньш ждет от 
Винькеле отчет о ходе реформ в систе-
ме здравоохранения и предложения по 
улучшению данного процесса. 

Шкеле и Шлесерс хотят 
стать банкирами 
Бывшие политики Андрис Шкеле и 
Айнарс Шлесерс проявили интерес к 
приобретению акций «Meridian Trade 
Bank». До конца года КРФК поручила 
банку увеличить объем средств – тре-
буется вложить еще около десяти мил-
лионов евро. Большую часть необходи-
мой банку суммы готовы вложить Шкеле 
и Шлесерс, используя свою совместное 
предприятие «MCH Investīcijas» – круп-
нейшего владельца «Рижского торгового 
порта», который в прошлом году получил 
9,5 млн евро чистой прибыли. 

Вопрос о непредумышленных 
врачебных ошибках 
рассматриваться пока 
не будет 
В начале октября Латвийское обще-
ство врачей обратилось в Министерство 
здравоохранения и Комиссию по соци-
альным делам с призывом внести изме-
нения в статью 138-ю Уголовного зако-
на и отменить уголовное наказание за 
невыполнение или халатное выполне-
ние медицинскими лицами професси-
ональных обязанностей. Врачи просят 
декриминализировать «непредумыш-
ленные врачебные ошибки». 

Еще не назван кандидат на 
должность президента БЛ 
Правящие партии пока не договорились 
о кандидате на должность президен-
та Банка Латвии. Кандидатами на этот 
пост являются член совета БЛ Мартиньш 
Казакс, член совета по фискальной дис-
циплине Инна Штейнбука, бывший пред-
седатель Комиссии рынка финансов и 
капитала Улдис Церпс и председатель 
правления «Altum» Рейнис Берзиньш. По 
неофициальной информации, наиболее 
плодотворно идут переговоры по поводу 
кандидатуры Казакса. Согласно реше-
нию Президиума Сейма и Фракционного 
совета, кандидатуры на пост руководите-
ля Банка Латвии должны быть выдвину-
ты до 29 ноября. 

Задержаны лица, которые 
легализовали средства, 
полученные преступным 
путем 
Служба государственных доходов пре-
кратила преступную деятельность груп-
пы лиц, которые нанесли госбюджету 
убытки в размере 480 000 eвро. С января 
2015 года до октября 2019 года медицин-
ские предприятия, связанные с частной 
клиникой, возможно, получали скрытые 
доходы, с которых не платились налоги. 
Допускается, что полученные денежные 
средства использовались для выплаты 
зарплаты «в конвертах». 

КПП «Силене» перестроен 
и модернизирован 
Завершена перестройка и модерни-
зация контрольно-пропускного пун-
кта «Силене» в Даугавпилсском крае. 
Работы велись в рамках плана меро-
приятий латвийского, литовского и бело-
русского правительств. Улучшена систе-
ма охраны периметра, введены система 
видеонаблюдения, электронные инфор-
мационные панели организации движе-
ния, оборудование для принудитель-
ной остановки транспортных средств, а 
также единое решение организации дви-
жения для всех транспортных средств, а 
также пешеходов и велосипедистов.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

В се депутаты избранных в 13-й 
Сейм политических партий в 
конце 2018 года проголосовали 
за изменения в законе о финан-
сировании сферы здравоохране-

ния. Тогда велись совсем не легкие перегово-
ры о формировании правительства, исполни-
тельная власть была в руках представителя 
СЗК Мариса Кучинскиса, и никто, кроме депу-
тата Гатиса Эглитиса (НКП) не выразил обес-
покоенности и не задался вопросом, будет 
ли в бюджете следующего года возможность 
покрыть необходимую сумму. Весьма веро-
ятно, что новички в Сейме тогда положились 
на мнение более опытных коллег, а в умах 
более опытных оппозиционных депутатов уже 
начали возникать мысли, как прогнозируемое 
недовольство медиков использовать в своих 
интересах. Кому как не находящемуся сейчас 
в оппозиции СЗК знать, что в случае невыпол-
нения требований медиков акций протеста 
долго ждать не придется. 

В свою очередь, любому жителю Латвии 
известно, что здравоохранение – очень 
дорогое удовольствие. Еще в 2016 году 
Всемирная организация здравоохранения 
констатировала, что доля личных платежей 
в Латвии в общих расходах на здравоохра-
нение – среди самых высоких в Евросоюзе. 
В 2015 году этот показатель достиг 42%. ВОЗ 
отметила, что расходы бюджета на здраво-
охранение в Латвии должны достигать 5% от 
ВВП, и руководитель Латвийского профсо-
юза работников здравоохранения и соци-

Протесты медиков под соусом 
политических интриг
Протесты медиков, которые формально служат поводом для подстрека-
тельства народа к роспуску Сейма, возникли не в период работы нынеш-
него, предыдущего или предпредыдущего Сейма. Первые пикеты меди-
цинских работников начались уже в 1993 году, и с большей или меньшей 
частотой продолжались все эти годы. Другое дело, что опытные поли-
тические интриганы сейчас цинично начали их использовать в своих 
интересах. 

ального ухода (ЛПРЗСУ) Валдис 
Керис тогда заявил: если прави-
тельство эту рекомендацию ВОЗ 
не учтет в бюджете 2017 года, 
можно ожидать акций протеста. 
Например, возле Сейма могло бы состо-
яться представление под открытым небом, 
во время которого Смерть будет состязать-
ся в косьбе с представителем «зеленых 
крестьян». Еще одним героем мог бы стать 
зеленый Вайделотис. Годом ранее ЛПРЗСУ 
планировал протестовать в то время, когда 
в Латвии с визитом находились мини-
стры здравоохранения стран Европейского 
Союза. Бывший тогда министром здравоох-
ранения Гунтис Белевичс (СЗК) об этом не 
беспокоился. Напомним, что должности он 
лишился не из-за неудовольствия медиков, 
а потому, что лгал общественности по пово-
ду своей печально известной операции. И 
бывший премьер Марис Кучинскис (СЗК), во 
время срока полномочий которого акции про-
теста медиков были не редкостью, особенно 
не напрягался. Лишь высказался, что «выход 
на улицы не решит проблем отрасли», а воз-
можное требование роспуска Сейма «про-
блему не решит, и в выигрыше не окажется 
никто». 

В то время, когда Кучинскис был пре-
мьер-министром, были протесты медиков, 
в том числе семейных врачей, в 2018 году 
из-за той же неудовлетворительной зар-
платы сложилась чрезвычайная ситуация 
в Службе неотложной медицинской помо-

щи. В госбюджете 2018 года, правда, сфере 
здравоохранения было выделено значитель-
ное увеличение финансирования, в резуль-
тате чего объем финансирования отрасли в 
целом превышает один миллиард евро, но 
этого оказалось мало (в бюджете 2020 года 
финансирование сферы здравоохранения 
приблизилось к 1,2 млрд). 

Несомненно, здравоохранение должно 
быть приоритетом в бюджете, однако, благо-
даря ловким политическим манипуляторам, 
создается впечатление, что в неудовлетво-
ренности медиков виновно лишь нынешнее 
правительство и новые партии в Сейме. 

Эту карту виртуозно умудрились разы-
грать такие опытные в политике «старые 
волки», как, например, Айварс Лембергс, 
который уже успел заявить, что поставил 
свою подпись за роспуск Сейма. Выпавшие в 
процессе выборов политические силы наде-
ются спровоцировать народ, инициировать 
внеочередные выборы и въехать в Сейм на 
белом коне. Потому что кто в общем полити-
ческом хаосе вспомнит, кто на самом деле 
заварил всю эту кашу в стране, где годами 
процветает коррупция, бюрократия, игнори-
руется закон, не выполняются обещания, 
данные различным отраслям, негативный 
доклад «Moneyval» и т. д.? 

Заботясь о наших четвероногих друзьях, у которых в настоящий момент 
нет своего дома, Rimi Latvia в сотрудничестве с Mars Inc. с 19 ноября 
по 16 декабря уже в пятый раз проводит благотворительную акцию 
«Покупай, пожертвуй, покорми».  В рамках акции всех жителей призыва-
ют поддержать обитающих в приютах животных, приобрести и пожерт-
вовать корм для животных и другие необходимые домашним животным 
продукты во всех магазинах Rimi в Латвии. 

Акция «Покупай, пожертвуй, покорми» призывает 
поддержать обитателей латвийских приютов для животных

В Латвии в настоящее время под 
надзором Продовольственно-
ветеринарной службы работа-
ют 27 приютов для животных, и 
всего в них пребывают несколько 

сотен собак и кошек. Каждый из них зави-
сит не только от ухаживающих за ними лиц 
– работников приютов и самоуправлений – 
но и от пожертвований людей.  Чтобы один 
приют смог покормить всех обитателей, каж-
дый день необходимо от 25 до 50 кг корма, 
к тому же приютам приходится надеяться в 
основном на поддержку общества.  

«Животные сами не могут просить о помо-

щи, поэтому мы, люди, долж-
ны позаботиться о них. Акция 
«Покупай, пожертвуй, покорми» 
– это прекрасная возможность 
каждому оказать свою поддерж-
ку. Даже в том случае, если вы 
по различным обстоятельствам не можете 
дать дом обитающим в приюте собаке или 
кошке, это сделать по силам каждому – при-
соединить к своей корзине с покупками корм 
для животных или какую-нибудь полезную 
для животных вещь и отнести её до ящика 
для пожертвований в рамках этой акции. Это 
не займёт много времени, но окажет суще-

ственную поддержку и порадует какого-ни-
будь четвероногого друга», – рассказала 
представитель общества защиты животных 
“Dzīvnieku SOS” Сандра Браслиня. 

Чтобы покормить всех живущих в прию-
тах Латвии животных, ежемесячно необхо-
димо примерно 20 тонн корма, к тому же 
кроме корма у собак и кошек, почти как и у 

людей, есть и другие повседнев-
ные нужды.   

«Мы получили большую под-
держку людей во время преды-
дущих четырёх акций «Покупай, 
пожертвуй, покорми», когда всего 
на нужды животных были пожерт-
вованы несколько десятков тонн 
корма и другие необходимые 
животным продукты.  Корм для 
животных, песок для кошачьих 
лотков, игрушки – и на сей раз 
наши четвероногие друзья в 11 
приютах по всей Латвии будут 
рады каждому пожертвованию. 
Поможем порадовать и обеспе-
чить полноценную повседнев-
ную жизнь тем четвероногим дру-
зьям, у которых в данный момент 
нет своего дома!», – призывает 
руководитель отдела обществен-
ных отношений Rimi Latvia Регина 
Икала. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 евро. В виде налога на недвижимую собственность – 124 388 евро. 
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БК «Вентспилс» продолжает 
громить соперников в 
Эстонии 
Восьмую победу в прошедших 10 
играх Латвийско-эстонской баскет-
больной лиги отпраздновал БК 
«Вентспилс», который на этот раз 
в гостях со счетом 91:69 обыграл 
«AVIS Utilitas Rapla». Вентспилс 
играл без лидеров Марциса Витолса, 
Роландса Закиса и Уэсли Уашпуна. 
Самым результативным стал Клавс 
Чаварс, который получил 17 очков. 

Восьмая победа подряд 
Убедительную победу в игре чем-
пионата Латвийской национальной 
лиги отпраздновали вентспилсские 
волейболисты, которые у себя дома 
со счетом 3-0 обыграли Елгавский 
край. После этой победы ВК 
«Вентспилс» укрепил свою позицию 
на первом месте в общем зачете. В 
западной конференции на счету ВК 
«Вентспилс» 23 очка в девяти играх, 
ближайшие соперники с 17 очками в 
семи играх – ВК «Озолниеки». 

Дождь из медалей на 
чемпионате Латвии 
Юные вентспилсские спортсме-
ны завоевали семь золотых меда-
лей на прошедшем дома чемпиона-
те Латвии по тхэквондо. Чемпионами 
страны в своих возрастных группах 
и весовых категориях стали Леон 
Лыков, Тимофей Рупато, Даниэль 
Лыков, Кирилл Лагздинь, Рейчела 
Андреа Лаумане, а Данил Галкин 
завоевал золотые медали как среди 
юниоров, так и среди взрослых.  У 
хозяев также по пять серебряных и 
бронзовых медалей. 

У Крузбергсов – достижения 
на соревнованиях в Польше 
В польском городе Белостоке состоя-
лись состязания ISU Junior Challange 
Series, на которых Робертс Крузбергс 
одержал победу в группе Junior A, а 
его брат Карлис Крузбергс занял 2-е 
место в группе взрослых.  

Начался чемпионат 
Вентспилса по волейболу 
В пятницу, 29 ноября, в Парвентском 
спортивном холле начался 
Вентспилсский открытый чемпио-
нат по волейболу, в котором в этом 
году участвуют четыре команды: ZS 
Vālodzes, Rinda, Karowood и Pope.

Предлагают выдвигать 
кандидатов на звание 
лучшего в спорте 
Спортивное управление Вентспилса 
предлагает выдвигать кандидатов на 
звание лучшего в спорте. Сделать это 
можно до 6 декабря, заполнив анкеты 
и опустив их в урны в олимпийском 
центре «Вентспилс», а также отпра-
вив в электронном виде на э-почту: 
sporta.parvalde@ventspils.lv.

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

С утра возникает непреодолимое желание остаться лежать под теплым одеялом. И 
настроение не такое хорошее, как хотелось бы, – мрачные мысли, неизвестно откуда 
взявшиеся капризы… Да и вообще все плохо – начальство придирается, домашние 
не понимают, дети не слушаются, и даже домашние животные ведут себя не так, как 
нужно. Если вы ощущаете все вышеописанное, это означает, что к вам, вероятнее 
всего, подкралась осенняя депрессия, связанная с недостатком света. 

Ventspilnieks.lv получила от своего читателя Яниса К. Фотографию, на которой – кон-
тейнеры для отходов возле олимпийского центра «Вентспилс». Читатель спрашива-
ет: «Доводилось слышать о печальной финансовой ситуации в ООО «Олимпийский 
центр «Вентспилс»» и скромной зарплате его рядовых работников. К сожалению, 
проблемы ООО «Олимпийский центр «Вентспилс»» не помешали 18 октября 2019 
года Вентспилсской городской думе принять соответствующее решение и повтор-
но выдвинуть на должность председателя правления ООО «Олимпийский центр 
«Вентспилс»» Ю. Лиепайниекса. В ООО «Олимпийский центр «Вентспилс»» повсюду 
такой «порядок»?»

ТЕМА, ПРЕДЛОЖЕННАЯ ЧИТАТЕЛЕМ

Что происходит в олимпийском 
центре «Вентспилс»?

На вопрос о царящем в ОЦ 
«Вентспилс» порядке 
ответить может, веро-
ятнее всего, руковод-
ство олимпийского цен-

тра, в свою очередь, с финансовой ситуаци-
ей в ОЦ «Вентспилс» можно ознакомиться 
в таком публично доступном документе, как 
годовой отчет упомянутого предприятия за 
2018 год. В нем сказано:

«Зарегистрированный и полностью опла-
ченный основной капитал общества состав-
ляет 22 999 076 евро. Основной капитал 
состоит из 22 999 076 долей, номиналь-
ная стоимость каждой 1 евро, в том числе 
Вентспилсская городская дума с 12 116 871 
долей капитала, общество «Латвийский 
Олимпийский комитет» с 10 882 205 доля-
ми капитала. 

Финансовый результат деятельности ООО 
«Олимпийский центр “Вентспилс”» в 2018 
году – убытки в размере 576 086 евро. 
Оборот нетто, в который включаются доходы 
от предоставляемых спорткомплексом услуг, 
в 2018 году достиг 2 017 949 евро, что на 2% 
меньше, чем в 2017 году». 

OЦ «Вентспилс» признал, что доходы 
от предоставляемых услуг недостаточны, 
чтобы на должном уровне содержать наци-
ональную спортивную базу, и поэтому было 
привлечено внешнее финансирование: ЛОК 
выделил 20 000 eвро, Вентспилсское город-
ское самоуправление – 1 662 238 eвро; 
Министерство образования и науки – 1 402 
446 eвро, а Государственное агентство заня-
тости – 9546 eвро. Всего три миллиона и 
почти сто тысяч евро. 

Какие средства необходимы на содержа-

ние остальных латвийских национальных 
олимпийских центров, какова средняя зар-
плата у тех, кто в них работает, и как в общей 
картине выглядит ОЦ «Вентспилс», мы изу-
чим в одном из следующих номеров. А пока 
присоединяемся к недоуменному вопросу 
нашего читателя: действительно ли в наци-
ональном спортивном центре настали такие 
тяжелые времена, что даже вывоз мусорных 
контейнеров доставляет проблемы? 

Как справиться с усталостью 
в темное время года

С  чувством подавленности в тем-
ные осенние дни могут помочь 
бороться снежные зимние пей-
зажи, но «заказать» погодные 
условия не в наших силах, поэ-

тому оказать себе помощь мы можем, исполь-
зуя другие проверенные способы. 

Однако сначала поговорим о том, почему 
в период, когда мы ощущаем нехватку сол-
нечного света, возникают чувство устало-
сти, апатия, депрессия? Нужно сказать, что 
свет и темнота на организм влияют совер-
шенно по-разному. Солнечный свет сти-
мулирует выработку серотонина, который 
уменьшает воздействие стресса и улучшает 
настроение, помогает организму синтезиро-
вать витамин D. В свою очередь, темнота 
вызывает выработку гормона мелатонина. 
В идеале мелатонин регулирует наши био-
логические часы и эмоции, благодаря чему 
мы можем хорошо выспаться и «выров-
нять» настроение. Однако, если мелатони-
на в организме «производится» слишком 
много, это вызывает непрерывную сонли-
вость, апатию, чувство усталости и сезон-
ное нарушение, которое в народе называют 
«зимней депрессией». Помимо перечислен-
ных симптомов, для этого состояния харак-
терно возбуждение, рассеянность, тяга к 
сладкому и мучному. 

Самый действенный метод в борьбе с 
зимней депрессией – это фототерапия. Это 
вид лечения, состоящий в том, что в тече-
ние 1–2 недель ежедневно 30–120 минут 
пациент подвергается воздействию света от 
ламп, имеющих полный спектр дневного 

света. Достаточно включить такую лампу 
и заниматься поблизости своими делами. 
Лампу можно приобрести в магазине элек-
тротоваров и проводить процедуры дома или 
посещать кабинет физиопроцедур в меди-
цинском учреждении. Однако есть и другой 
метод. 

Спортивный метод. Kaждый день в свет-
лое время суток как минимум 30 минут необ-
ходимо проводить на свежем воздухе: играть 
в снежки, кататься на лыжах, лепить снего-
виков – одним словом, предаваться извест-
ным с детства зимним радостям. Прекрасно, 
если есть еще и соревновательный момент. 
Даже обычной прогулки в среднем темпе уже 
достаточно, чтобы в кровь поступило больше 
эндорфинов – гормонов, которые улучшают 
настроение. 

Народные средства. Каждый день жела-
тельно выпивать 1–2 стакана настойки 
шиповника. Можно использовать и сироп 
шиповника, который продается в аптеке. 
В течение дня рекомендуется съедать 1–3 
чайных ложек меда. Подойдет и цветочная 
пыльца – один месяц по 10 г в день, или 
маточное молочко – 20 дней по одной капсу-
ле дважды в день. 

Метод диет. Не рекомендуются каки-
е-либо строгие ограничения, поскольку так 
можно еще больше ослабить и так уставший 
организм. Не стоит отказываться от углево-
дов, которые способствуют выработке серо-
тонина. Но их лучше получать не из конфет 
и булочек, а из орехов, меда и бананов. Еще 
для синтеза этого гормона необходима ами-
нокислота триптофан (содержится в мясе 

птицы, орехах, молоке и фигах) и фолиевая 
кислота (зеленые листовые овощи). 

Метод ярких цветов. Нужно стараться, 
чтобы в одежде, косметике, интерьере пре-
обладали яркие цвета. Однако не стоит 
забывать и о белом. Например, в скан-
динавских странах, где от зимней депрес-
сии страдает очень много людей, специали-
сты совершенно случайно обнаружили, что 
белый цвет обладает лечебным эффектом. 
Жители этих стран спасаются от депрессии 
при помощи одежды белого цвета, предпо-
читают в помещении использовать белую 
мебель, а стены оформлять белым цветом, 
и радуются белым сугробам. 

Психотерапевтический метод. Улучшить 
настроение помогает звук падающей воды. 
Можно слушать в записи звуки дождя, теку-
щего ручейка, водопада – они унесут с собой 
грусть. Почаще стоит напоминать себе о 
достигнутых успехах и препятствиях, кото-
рые удалось преодолеть. Если вы справи-
лись с ними, значит, и зимнюю депрессию 
победить сумеете. 

Метод солярия. Ультрафиолетовые лучи 
человеку очень нужны хотя бы потому, что, 
помимо всего прочего, они преобразуют 
витамин D в активную фракцию, укрепля-
ют иммунитет и способствуют синтезу гор-
мона радости эндорфина. С осени до весны 
загорать на природе у нас нет возможно-
сти, поэтому помочь может солярий. В отли-
чие от природного светила, воздействие 
на человека лучей в солярии более мяг-
кое. Во-первых, в ультрафиолетовых лучах 
солярия нет агрессивных лучей спектра C. 

Во-вторых, искусственное 
солнце дозированно «пода-
ет» необходимые для зага-
ра лучи A и B. Однако и 
подобные ультрафиолето-
вые ванны нужно практико-
вать с осторожностью. Если 
вы используете какие-либо 
медикаменты или страдае-
те какими-либо заболевани-
ями, прежде чем отправить-
ся в солярий, рекомендуется 
проконсультироваться с вра-
чом. 

Начало декабря обещает быть теплее 
обычного в этот месяц. Согласно про-
гнозу погоды “Gismeteo”, температу-
ра воздуха всю следующую неделю 
сохранится плюсовой, к сожалению, 
каждый день ожидается и дождь.  

В пятницу воздух прогреется до + 8 
градусов, и будет идти дождь. В субботу 
и воскресенье ожидаются только +4, + 3 
градуса, и если в воскресенье, 1 дека-
бря будет только немного моросить, то 
в субботу синоптики прогнозируют грозу 
и замерзающий дождь. В понедельник 
ожидаются только + 3 градуса, но сере-
дина недели обещает быть теплее – во 
вторник и среду ожидаются + 5 граду-
сов, в четверг +8 градусов. 

Температура воздуха 
сохранится плюсовой
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

О том, что руководитель нашей городской думы (правда, отстраненный от выполнения обязанностей) силен 
в вербальной эквилибристике и умеет подобрать эпитеты практически к любому событию, знают все. И 
есть люди, кому настолько нравится этот «вот, как он сказал» принцип в политике, что они готовы всег-
да следовать за своим вождем, потому что он, глянь-ка, указал «этим врединам в Риге» их место.

Козырный туз

которые не любят Вентспилс и борются лично с ним. 
Правда, в случае с Ливаны мэр «забыл» добавить, что суще-

ствует еще одно требование к созданию новых краев в рамках АТР, 
а именно, формирование края определяет не только численность 
населения, но и нахождение центра развития (то есть города) в 
крае. А в Вентспилсском крае такого центра нет. Если не считать 
единственного города в крае – Пилтене, в котором число жителей 
не соответствует статусу города, но который свое название горо-
да сохранил по историческим причинам, поэтому «центром разви-
тия» в понимании закона в наши дни не считается. К тому же во 
имя истины (если говорить именно о Ливанском крае) необходи-
мо пояснить публике, алчущей разоблачений, и то, что Ливанский 
край среди новых краев – единственный с такой численностью 
населения, а звание края ему присвоено по экономическим сооб-
ражениям в виде исключения. 

Поэтому «козырный туз» господина Лембергса, которым побита 
шестерка министра Пуце, скорее, выглядит как вынутый из рукава, 
а не полученный при честной раздаче карт. Похожая манипуляция 
с фактами из различных областей, которые свалены в кучу, и полу-
правда – вся «аргументация», прозвучавшая на пресс-конферен-
ции. И, знаете, нельзя отрицать – весь этот перформанс был дей-
ствительно красиво упакован в яркую обертку диаграмм, столби-
ков цифр, графиков и инфографики, чтобы создать эффект досто-
верности. Полюбуйтесь, как красиво выглядит, но ни в коем случае 
не пытайтесь эту упаковку разворачивать. Может лопнуть, если 
вы возьметесь анализировать, что именно сказал господин мэр 
и какими именно аргументами обосновал свои выводы. Поэтому 
будет правильнее, если вы будете слушать яркую речь мэра – 
какими картами какие шестерки он побил, как учил арифметику в 
основной школе, или, например, как Кариньш, Пуце, Линкайтс или 
любой другой из нынешнего правительства, говоря по-простому, в 
очередной раз «обломились»… А истина не важна, главное, как 
известно, в политике – интересы. 

Искренне ваша, «Ventspilnieks.lv»

Тяжелая авария 
На перекрестке проспекта Лиелайс и 
дамбы Сарканмуйжас автомашина служ-
бы Госполиции столкнулась с автомоби-
лем «ауди». По словам свидетелей, поли-
цейская машина пересекала перекресток 
с включенными сиренами и на красный 
свет. 

Бесплатная экскурсия 
Муниципальное ООО «Ūdeka» предлага-
ет школьникам посетить объекты пред-
приятия. Экскурсии проходят как на стан-
ции обезжелезивания воды на улице 
Талсу, так и на очистных сооружениях на 
улице Дзинтару. 

Ель уже в городе
Главная городская ель в этом году имеет 
высоту 19 метров. Ее уже привезли из 
лесов Элкшкене и установили на площа-
ди Лиелайс. 

Рыбак не найден
Тело утонувшего в Мерсрагском порту 
вентспилсского рыбака до сих пор не най-
дено. Из воды был поднят его двоюрод-
ный брат, который пытался спасти упав-
шего за борт родственника. 

Лекция, посвященная панк-року
4 декабря Музыкальная библиотека и Дом 
молодежи организуют очередное меро-
приятие цикла «Новый дом – Латвия». На 
этот раз речь пойдет о панк-роке. 

Новый завод
На улице Ганибу, 103, предприятие 
«Ultraplast EU» готовится строить произ-
водство по изготовлению поликарбонат-
ных листов. Капсула с посланием к потом-
кам уже замурована. 

Энергоаудит
В Олимпийском центре проводится энер-
гоаудит и пересертификация. Аудит про-
водится в баскетбольном холле, здании 
администрации, гостинице, Парвентском 
спортивном комплексе, Парке водных 
приключений и парке для катания на 
лыжах. 

Хор празднует юбилей 
Концертом «Caur sidraba birzi gāju» 
вентспилсский женский хор сениоров 
«Ziemeļzvaigzne» отметил 30-летний юби-
лей своей творческой деятельности. 

Вернулись к давней идее 
Дума вернулась к мысли создать Центр 
отдыха и образования для детей на улице 
Кр. Валдемара, 12. Причина – изменение 
экономической ситуации. 

Скончалась пожилая 
женщина 
Проживавшая в доме социального ухода 
«Селга» женщина 1928 года рождения, 
которая исчезла и была объявлена в 
розыск, найдена мертвой. Следов насиль-
ственной смерти не обнаружено. 

Конкурс для детей
Муниципальное ООО «Вентспилсский 
комбинат по благоустройству» предлагает 
учреждениям дошкольного образования 
принять участие в конкурсе «Разыскиваем 
свою картину!». Необходимо создать кар-
тину из использованных природных и упа-
ковочных материалов. 

Поджег одежду
Работники Пожарно-спасательной служ-
бы получили вызов на улицу Кулдигас, 
где в одном из учреждений для отдыха 
некий мужчина в туалете жег верхнюю 
одежду. Пожар потушен, мужчина достав-
лен в Лиепайскую психоневрологическую 
клинику.

П оследним извержением литературных сравнений наше-
го отстраненного от исполнения обязанностей мэра 
стала пресс-конференция, на которой среди прочего 
городской глава обсуждал и административно-террито-
риальную реформу (АТР) и объединение Вентспилса и 

Вентспилсского края в одну административную единицу. Оставим 
оценку реформы и прочие тонкие нюансы, на сей раз самым инте-
ресным было не богатое эпитетами мнение об АТР как таковой, а 
аргументы, которые господин Лембергс вытаскивал, как кроликов из 
цилиндра фокусника. Конечно, чтобы объяснить, что нельзя, чтобы 
произошло объединение края и города… 

C аргументом, что козырный туз господина Лембергса побил 
шестерку министра Пуце, наш мэр выступил не один раз… Значит, 
мы можем сделать вывод, что в его карточной колоде сразу 
несколько козырных тузов, но, как известно любому игроку в «дура-
ка», в каждой игре козырный туз только один. Значит, наш город-
ской глава или не знает правил, или жульничает. Или, если гово-
рить на близком ему языке картежников, он – «шулер». И именно 
так это выглядело, если оценивать представленные аргументы, 
которые никак иначе, как демагогией и, дипломатично выражаясь, 
весьма свободной интерпретацией фактов назвать нельзя – когда 
оперируют статистическими данными, говоря об одном факте, но 
не упоминая о другом, это называется полуправдой. 

Например, яркая диаграмма с комментариями действитель-
но свидетельствовала об известной «несправедливости»: поче-
му, например, самый маленький из предусмотренных краев 
(Ливанский) может существовать, а Вентспилсский край с боль-
шей численностью населения – нет. И простодушному слуша-
телю на самом деле кажется – глянь, как он говорит правду. 
Почему в Ливаны с 11 000 жителями край может существовать, 
а Вентспилсский край с 11 700 жителями – нет… К тому же, если 
еще язвительно добавляется, что в Риге, очевидно, с арифмети-
кой что-то не в порядке, то можно только аплодировать городскому 
мэру, что он снова указал место этим выскочкам из правительства, 
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VdzA): «Чтобы не допустить неконтролиру-
емое повышение платы за инфраструкту-
ру, когда она достигает неподъемного для 
перевозчиков уровня, необходимо внести 
поправки к закону «О железной дороге», 
предусмотрев отмену исключительного поло-
жения для перевозок по железной доро-
ге с шириной колеи 1 520 мм из/в тре-
тьи страны с применением к ним общего 
для Европейского союза основного принци-
па определения платы за инфраструктуру, 
понимая под этим назначение платы на уров-
не прямых расходов, ограничивая примени-
мую к ним наценку уровнем, приемлемым 
для рыночной ситуации».

Кроме того, VDzA рекомендует сокра-
тить те драконовские расходы управляю-
щего инфраструктурой, которые влия-
ют на расходы на инфраструктуру и место 
обслуживания.

По мнению VdzA и БАТЛ, необходимо 
также максимальное открытие рынка и вве-
дение конкуренции в оказании всех тех услуг, 
которые необходимы для обеспечения пере-
возок. Кроме того, нужно необходимые для 
процесса перевозок услуги, либерализация 
которых по международным юридическим 
или технологическим причинам невозможна, 
приблизить к услугам на регулируемых госу-
дарством местах обслуживания, применяя 
те же основные принципы.

«Эти названные домашние работы жиз-
ненно необходимы для государственной 
экономики»

«Белоруссия многократно указывала 
Латвии на не очень хорошо разработанную, 
по сравнению с другими странам, тарифную 
политику относительно транзитного потока. 
Чтобы мы были конкурентоспособными в 
транзитном коридоре, важно открытие пригра-
ничного этапа для всех железнодорожных гру-
зовых перевозчиков. Это ликвидировало бы 
нынешнее монопольное положение дочерней 
компании Latvijas dzelzceļš (Ldz) “LDz Cargo” 
на данном этапе инфраструктуры. Это также 

Член правления БАТЛ: Латвия должна привлечь 
белорусских партнеров выгодными сделками

дало бы возможность предложить партнерам 
по сотрудничеству четкие, соответствующие 
рыночной ситуации тарифные условия», — 
пояснил Ландманис.

Если повышение тарифа продолжит-
ся, об эффективизации не может быть и 
речи, поскольку при нынешнем монополь-
ном положении LDz цены не прозрачны и не 
понятны для партнеров по сотрудничеству.

Эксперт подчеркивает, что важно предло-
жить такую модель сотрудничества, чтобы 
Белоруссия была заинтересована в тесном 
сотрудничестве.

Для этого есть несколько возможностей. 
«Первое — создавать совместные предприя-
тия. Также можно заинтересовать Белоруссию 
в более тесном сотрудничестве, эффективи-
зируя рельсы таким образом, чтобы по ним 
можно было перевозить грузы на более длин-
ных железнодорожных составах».

«Обида с их стороны обоснована. Ей 
поспособствовали действия предыдущих 
властей, в том числе во времена бывшего 
министра сообщения Улдиса Аугулиса».

По мнению Ландманиса, Латвия находит-
ся на верном пути, поскольку позиция ново-
го Министерства сообщения поддерживает 
открытие приграничного этапа. «Имеются и 
подготовленные поправки к закону, направ-
ленные комиссии Сейма по народному 
хозяйству».

Причины, по которым сотрудничество 
Латвии с Белоруссией уменьшилось, сле-
дует искать в работе предыдущих прави-
тельств. По словам Ландманиса, это не 
были партнерские отношения. «Например, 
из-за старой политики, нескольких полити-
ков и политического бизнеса белорусская 
калиевая соль покинула Латвию — имен-
но Вентспилсский порт. Это произошло 
из-за того, что поддерживаемая прежним 
Министерством сообщения политика обер-
нулась высокими тарифами».

«Тогда партнеры просили снизить тариф, и 
латвийская сторона обещала сделать это — 
особенно выразительно эти обещания посту-
пали со стороны ГАО “Latvijas dzelzceļš”. 

Однако обещание не было выполнено. Хуже 
того, тариф был повышен. Таким образом 
протоптанная дорожка через Вентспилс 
перенаправилась на клайпедские порты, где 
сейчас у них сложились очень хорошие пар-
тнерские отношения, которые также помога-
ют и транзитному бизнесу с Белоруссией».

С повышением тарифов белорусы боль-
ше не могли создавать бизнес в Латвии и 
ушли из наших портов. Обида на Латвию 
была долгой.

«Но нужно понимать, что времена меня-
ются, сменились и «политические лица». 
Поэтому в политической повестке дня Латвии 
появился эта задача — укрепить сотрудниче-
ство с Белоруссией».

«Мы говорили с министром иностран-
ных дел Эдгарсом Ринкевичсом, который 
выделяет этот вопрос как один из наибо-
лее приоритетных. Также велись перегово-
ры и с послом Латвии в Белоруссии, который 
поддерживает вопрос о значении калиевой 
соли, о ее транспортировке через Латвию на 
дипломатическом уровне. И министр сооб-
щения Талис Линкайтс тоже подчеркивает 
это как одну из главных задач. Далее все 
зависит от предложений предпринимателей 
и от их сотрудничества с латвийскими госуч-
реждениями. Всем следует работать вме-
сте», — подытожил Ландманис. 

Симона Шьядите, BNN
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АО «MECHPORT» 
приглашает 
на работу:
 Сварщиков
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, опыт работы
- Предлагаем: стабильную работу, социальные гарантии. 
Оплата-от 4.00 – 5.20 евро в час и премиальные за хорошую 
работу
 Слесарей
-Требования к кандидату: профессиональное или среднее 
специальное образование, желательный опыт работы,
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 – 4.60 евро в час и премиальные 
за хорошую работу 
 Подсобных рабочих для выполнения 
вспомогательных работ.
-Требования к кандидату: образование - среднее или осно
вное образование
-Предлагаем: стабильную работу, ежемесячные доплаты за 
результаты работы, социальные гарантии, суммированное ра
бочее время, оплата от 3.40 EUR/ч 

CV отправлять по электронной почте mechport@mechport.
lv до 31.12.2019

Содержательная экскурсия 
Учащиеся 6-х, 7-х и 9-х классов 
Анцеской основной школы отправились 
на экскурсию по Старой Риге и в Дом 
Черноголовых. 

Доступны календари 
Уже доступны различные красивые 
календари с видами Юркалне. Их можно 
заказать, отправив письмо на «Incredible 
Jūrkalne». 

Концертный зал 
в Юркалне строится
Природный концертный зал «Vējturu 
nams» еще только создается, а жители 
Юркалне уже размышляют, как привне-
сти в него дыхание ветра и презентовать. 

Развивают туризм
В «Подниеки» Таргальской волости 
построены коттеджи и баня с кадкой 
для отдыха гостей. Нужно отметить, 
что «Подниеки» не единожды получали 
награду как самое ухоженное подворье. 

Снова в Лиепае!
С началом проекта «Латвийская школь-
ная сумка» Ужавская основная школа 
регулярно посещает мероприятия в 
лиепайском концертном зале «Лиелайс 
дзинтарс». 21 ноября школьники отпра-
вились в Лиепаю, чтобы посетить кон-
церт-представление «Raxtu raxti. Trīs 
labas lietas». 

Учебное предприятие
Под руководством педагога Эвы 
Зелтзаке в Таргальской основной школе 
уже несколько лет работают учебные 
предприятия учащихся. 22 ноября в 
торговом центре «Тобаго» прошел пер-
вый в этом учебном году рынок учебных 
предприятий. 

Волшебная частота
В Попе на горе 8 декабря впервые про-
звучит распространенная в мире музыка 
на частоте 432 Гц. Эта частота еще со 
времен Древней Греции считается чудо-
действенным средством для человека, в 
отличие от привычных нам 440 Гц. 

Ярмарка!
В Попеском поместье 21 декабря состо-
ится Рождественская ярмарка. 

Музей плодотворно работает
«Музей штормов» в Юркалне принял 
своего 7000-го посетителя. 

Опрос для молодежи
Краевое самоуправление организует 
опрос для молодежи от 13 до 25 лет, 
чтобы узнать мнение о нашем самоу-
правлении как месте для жизни, рабо-
ты и свободного времяпрепровожде-
ния. Aнкету можно заполнить на порта-
ле visidati.lv.

Новые электростанции
До 2030 года в Латвии планируется 
построить 110 ветряных электростанций. 
Мощность каждой станции будет состав-
лять 8 МВт. 

Делали пасталы
В Зурас волости Варвес 28 человек со 
всего края участвовали в мастер-классе 
по изготовлению пастал. 

Победили в конкурсе
Сендийс Мелкуртс из Попе признан побе-
дителем организованного Латвийским 
союзом дизайнеров конкурса «Арена 
дизайна» в категории «Дизайн вещей». 

Лимиты изменены
Правительство изменило лимиты про-
мышленной рыбной ловли в озере 
Усмас. С 1 января установленный лимит 
рыболовных сетей уменьшен до 8000 м. 
Раньше он составлял 10 080 метров. 

Рекорд посещаемости 
природной тропы 
Установлен новый рекорд посещаемости 
Бушниекской природной тропы. В этом 
сезоне ее посетили 15 600 отдыхающих. 
Это на тысячу больше, чем годом ранее. 

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

«ЛДз» получил в качестве компенсации от 
государства, такому человеку пришлось бы 
работать почти двадцать лет! 

Эдвинс Берзиньш уже практически с самого 
момента назначения на должность считался 
«человеком Айварса Лембергса». Несмотря 
на то что они оба это отрицают, связь трудно 
не заметить. В данный момент этот вопрос не 
актуален, но до сих пор неясно, с чьего бла-
гословения руководство инфраструктурным 
предприятием, связанным с интересами госу-
дарственной безопасности, было доверено 
человеку, втянутому в судопроизводство по 
поводу мошенничества? 

А именно, бывшего члена правле-
ния «Latvijas kuģniecība» (LK) и руково-

Скоро мы узнаем, кто несет ответственность 
за огромные компенсации «ЛДз»

дителя юридического отдела 
Эдвинса Берзиньша наряду с дру-
гими физическими и юридически-
ми лицами обвиняли в выманива-
нии приблизительно пяти миллио-
нов долларов США у зарегистри-
рованного в Либерии дочернего 
предприятия LK «Latmar Holdings 
Corporation». Состоялся суд в связи 
с типичным должностным престу-
плением. Лондонский суд вынес 
неблагоприятное для Берзиньша 
решение. LK использовало под-
дельные договоры о консультациях 
с офшорными фирмами, которые в 
реальности никаких консультаций не 
предоставляли. В период этого скан-
дала с мошенничеством LK контролировал 
так называемый «лагерь Лембергса». Когда 
руководство Министерством сообщения ока-
залось в руках Союза зеленых и крестьян и 
министром сообщения стал Улдис Аугулис, 
Эдвинс Берзиньш был назначен руководи-
телем «ЛДз», и практически в то же время 
в результате тайной договоренности было 
заключено мировое соглашение с «Latma» в 
скандале с мошенничеством.

Все годы своей власти Эдвинс Берзиньш 
Лембергса не обижал, и «Латвияс 
Дзелзцельш» жертвовал очень значитель-
ные суммы связанному с ним баскетбольно-
му клубу «Вентспилс». В то же время очень 
важные задачи, связанные с развитием тран-
зитной отрасли, не выполнены. 

Большого удивления, правда, это не вызы-
вает. Не зря Талис Линкайтс говорит, что ему 
рассказывали: «Раньше «железной дороге» 

никто слова поперек не мог сказать. Это 
было государство в государстве».  

Однако, похоже, что наконец и это «госу-
дарство в государстве» будет вынуждено 
вспомнить, что его владельцем является 
государство. Как в беседе с «Delfi» отметил 
министр сообщения Линкайтс: «Новое прав-
ление ликвидировало параллельную структу-
ру, совет президента, чтобы в будущем ниче-
го подобного больше не пришло в голову. 
Проблема состояла не в увольнении членов 
правления, а в том, что они были оформле-
ны вдвойне как работники совета президента. 
Сами себя приняли на работу, сами для себя 
разработали правила, по которым их можно 
уволить. Соответственно, эта юридическая 
конструкция мешала уволить их нормальным 
путем. Ни в одном другом обществе капита-
ла Министерства сообщения такой системы 
нет, и все остальные, кто уходил, – ушли». 

телен», – считает экс-президент. По его мне-
нию, оппозиции следует понимать, что она 
тоже должна нести ответственность за голо-
сование по закону «О финансировании здра-
воохранения» – «вы же и сами обманули».

Однако Затлерс подчеркивает, что коали-
ционным партиям и Кариньшу нужно начать 
говорить как с медиками, так и с пациентами, 
а не ждать, когда нынешний сбор подписей о 
роспуске Сейма «побурлит» и как-нибудь все 
вернется на свои места – этого нельзя допу-
скать. Правительство должно действовать 
мудро, оно должно снять напряжение от про-
блем со здравоохранением.

«ОН НЕУДАЧНИК»
Количество собранных подписей – пер-

вая волна недовольных, которые таким 
образом выражают свое мнение о Сейме. 
«Большинство тех, кто был убежден в необ-
ходимости роспуска Сейма, уже подписа-
лись. Эта волна уляжется, а потом будет 
трудно донести, что необходим роспуск 
Сейма», – считает Затлерс.

Комментируя одних из основных иници-
аторов роспуска Сейма и сторонников этой 
идеи – Игоря Лукьянова, или так называе-
мого «party-бомжа», Нормунда Гростиньша, 
Айварса Лембергса и Алдиса Гобземса – 
Затлерс отметил, что, на его взгляд, этим 
людям важно быть популярными и узнавае-
мыми, чтобы поднять свое эго.

«Я всегда говорил, что не нужно недо-
оценивать благоразумие наших граждан – 
они думают о государстве. Они думают, что 
делать, они пытаются понять. Они не пойдут 
«на ура!» сжигать усадьбы. Такого не будет», 
– поделился размышлениями Затлерс.

Говоря об одном из наиболее мотивиро-
ванных и скандальных сторонников роспуска 
Сейма Гобземсе, Затлерс подчеркнул, что он 
будет точным и циничным в своей оценке. 
«Он [Гобземс] неудачник, который пытает-
ся отмыть свой провал любой ценой, поэто-
му он больше не похож на зрелого политика. 
Кто виноват? Он сам». По мнению Затлерса, 
Гобземса охватило не желание бороться за 
справедливость, а жажда власти».

Затлерс: молчание коалиции и премьера 
приведет к печальным последствиям

Комментируя участие Лембергса в под-
стрекательстве народа к роспуску Сейма, 
экс-президент считает, что для него внеоче-
редные выборы невыгодны, поскольку на них 
Лембергс может проиграть еще больше, чем 
в прошлый раз.

Экс-президент подчеркивает, что обще-
ственное мнение изменилось, никто больше 
не приглашает Лембергса на большую поли-
тическую сцену. Это осознает и сам Лембергс, 
поэтому «он тоже будет осторожен, и для 
него это прощупывание – может быть это еще 
один шанс, но, возможно, и последний».

По мнению Затлерса, люди понимают – 
судебный процесс Лембергса находится в 
той стадии, когда его трудно еще больше 
затягивать. Это один из факторов, которые 
сокращают шансы его партии «Союз зеленых 
и крестьян» улучшить результаты на внеоче-
редных выборах.

«Так же и с «Согласием». Сейчас они вну-
тренне разбиты, – отмечает Затлерс, – но 
четыре «независимых» депутата в Рижской 
думе – это то внутреннее «Согласие», кото-
рое указывает на раскол. К тому же, неуже-
ли действительно все их избиратели душой и 
сердцем будут защищать воров только пото-
му, что они свои?»

Затлерс также отметил, что, когда СЗК был 
в коалиции, а «Согласие» – в оппозиции, «за 
кулисами» они были едины в своих реше-
ниях. «Сейчас в зале заседаний Сейма они 
сидят вместе по-настоящему, но мы не видим 
выраженного единства. Гораздо удачливее 
они были «под столом». Эта общность была 
заметна и во время «бесед в Ридзене». Тогда 
было так: делаем дела вместе, мы союзники, 
но чтобы никто не видел».

«Сейчас, когда оппозиции нужно сотруд-
ничать в зале заседаний Сейма, я не вижу 
очень уж активного сотрудничества, сейчас 
каждый сам за себя. Все же они конкуренты», 
– отметил Затлерс, добавив, что это будет 
длиться до тех пор, «пока не понадобится 
вновь разделить государственный пирог».

ОТНИМЕМ ЕЩЕ ПОЛТОРА ГОДА ОПЫТА
Затлерс подчеркивает, что людям, кото-

рые еще думают, подписываться за роспуск 
Сейма или нет, нужно понимать следую-
щее: «Хорошо, будет у нас другой Сейм, но 
может кто-нибудь сказать, как он будет рабо-
тать еще лишь полтора года? Получится, что 
мы отнимем еще полтора года опыта. Разве 
это нам нужно в долгосрочной перспекти-
ве? Выбор за избирателями, но прежде чем 
подписаться, или идти голосовать, нужно и 
немного подумать».

Он также подчеркнул, что нужно осозна-
вать, что Латвия держится на демократиче-
ских ценностях. Поэтому желание оппозиции 
распустить Сейм – неправильный инстру-
мент в этой «борьбе». По мнению Затлерса, 
это не проверка правительства Кариньша, 
а проверка того, насколько разумно мы все 
можем действовать.

Бывший президент также напомнил, что 
нельзя сказать, что в Латвии не формируется 
новое поколение политиков.

«На последних выборах в Сейм массивно 
вошли новые политики. Но от них нельзя тре-
бовать опыта с первых же дней. Если посмо-
трим на других тех же депутатов, которые год 
назад впервые начали работать, сейчас они 
уже накопили значительный опыт».

По его мнению, нынешнее правительство 
работает не хуже предыдущего, и Сейм не 
стал хуже принимать решения. «Просто у 
нас всегда есть чувство, что раньше «трава 
была зеленее».

Экс-президент подчеркивает: «Надо пони-
мать, что нынешний Сейм – Сейм, работаю-
щий на опыт». То есть он работает и посте-
пенно получает опыт парламентской рабо-
ты, становясь таким образом поколением 
стабильных политиков, которые знают, как 
управлять государством. 

Симона Шьядите, BNN
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С созерцательностью 
Адвента 

К  её удивле-
нию, произведе-
ние в результате 
душевной рабо-
ты обычно рож-

дается на диалекте венти-
ней Таргальской волости, 
на котором говорила бабуш-
ка Бениты Анна Шоркс, но 
который она в своей семье 
никогда не использовала и 
не использует.   

УЛЫБАЯСЬ НА 
ЯЗЫКЕ ВЕНТИНЕЙ 

«Анна была разговорчи-
вой женщиной, острой на 
язык и смешливой, воз-
можно, именно поэтому 
мои стихи требуют напи-
сания на этом говоре, так 
как часто говорить серьёз-
но о сегодняшней жизни, 
морали и политике труд-

но, по поводу этого нужно 
плакать или смеяться. Я не 
злопыхательница, поэто-
му выбираю второй вари-
ант, и для него, на мой 
взгляд, лучше всего подхо-
дит меткий язык вентиней», 
– Бенита признаёт, что и в 
её жизни было достаточ-
но трудностей, особенно в 
начале, поэтому ирония и 
самоирония обычно была 
как защитная броня против 
жизненной несправедливо-
сти или обид.  

О первом и самом боль-
шом из всех несчастий она 
знает только из расска-
за мамы Жении, так как 
Бенита в то время ещё 
только собиралась прийти 
в этот мир. 

«Чтобы грузы с белорусской калиевой солью вновь повезли в Латвию, мы сначала должны 
выполнить свою домашнюю работу — эффективизировать железнодорожную инфраструктуру, 
снизить тарифы и предоставить белорусским партнерам выгодное предложение. При этом 
действовать нужно быстро. Новая законодательная инициатива об открытии приграничного 
железнодорожного этапа для всех железнодорожных грузовых перевозчиков — мощный сигнал 
для укрепления латвийско-белорусского сотрудничества», — подчеркнул член правления 
«Балтийской ассоциации — транспорт и логистика» (БАТЛ) Иварс Ландманис.

сокращением грузов в Латвии».
Однако, как отмечает Ландманис, сначала нужно выпол-

нить множество задач, чтобы Латвия стала привлекательной 
для белорусских партнеров по сравнению с соседними стра-
нами, чтобы она могла предложить более выгодные условия 
транзитных потоков.

«Видение БАТЛ об улучшении ситуации совпадает с пред-
ложениями Государственной железнодорожной администра-
ции. Они связаны с остановкой или снижением роста себе-

Затлерс: молчание 
коалиции и премьера 
приведет к печальным 
последствиям

По м н е н и ю 
Затлерса, 
н ы н е ш -
ний созыв 
Сейма спо-

собен принимать решения и 
политических оснований для 
его роспуска нет. «Главная 
причина, по которой во мно-
гих странах проводятся вне-
очередные выборы, в том, 
что парламент не способен 
принять какое-либо важ-
ное решение, например, не 
может принять госбюджет», – 
отметил Затлерс.

С тех пор, как Сейм принял 
бюджет 2020 года, прошло 
всего пара недель. Затлерс 
считает, что тот факт, что 
пять партий с разными мне-
ниями смогли добиться еди-
ногласия в решении о бюд-
жете, является доказатель-
ством того, что нынешний 
созыв дееспособен.

Говоря об обвинениях 
относительно зарплат меди-
ков, Затлерс подчеркивает: 
«В тот момент, когда был при-
нят этот закон, правитель-
ство еще не было сформи-
ровано, и каждый голосовал 
как вздумается. Это яркий 
пример того, почему нужна 
позиция с большинством и 
критикующая их оппозиция. 
Если каждый голосует, как 
ему вздумается, возника-
ет хаос, который потом при-
дется привести в порядок. 
В момент голосования всем 

казалось очень правильным 
[голосовать за повышение 
зарплат медиков]. Но невы-
полнимым, потому что никто 
не знал, будет ли его партия 
в правительстве».

«И депутаты, и избирате-
ли должны понимать, что три 
месяца [без коалиции и оппо-
зиции в Сейме, без прави-
тельства] не могли не иметь 
побочного эффекта, негатив-
ных последствий».

«Это был не единствен-
ное голосование, по кото-
рому нет ясности – как так 
можно проголосовать, когда 
никто не несет ответствен-
ности? Если посмотреть, все 
ли партии, голосовавшие за 
зарплаты медиков, прошли в 
правительство, вы увидите, 
что это не все».

Затлерс пояснил: 
«Требовать ответственно-
сти от этого правительства 
и от этого коалиционно-
го большинства за голосо-
вание, которое, возможно, 
было с добрым умыслом, но 
неразумным с точки зрения 
его исполнения, неправиль-
но. Скорее ответственность 
за это должны понести те, 
кто сейчас, похоже, может 
поддержать идею роспуска 
Сейма».

«Аргумент оппозиции, что 
нынешняя коалиция обману-
ла избирателей безоснова-

Бывший председатель правления и президент ГАО 
«Латвияс Дзелзцельш» Эдвинс Берзиньш и член 
правления предприятия и вице-президент Айварс 
Стракшас, покинув должности, получили впервые в 
истории Латвии такие большие компенсации – 250 000 
евро и 200 000 eвро. До конца года станет ясно, кто 
виноват в растрате государственных средств и что 
делать дальше. 

М и н и с т е р -
ство сообще-
ния заказа-
ло юридиче-
скую оценку, 

которая должна быть гото-
ва до конца текущего года. 
Министр Талис Линкайтс 
не скрывает, что, по его 
мнению, были потраче-
ны чрезмерные средства, 
однако прежде, чем при-
нимать решение о даль-
нейших шагах, необходи-
мо дождаться юридической 
оценки фактов. 

О двух несоразмер-
ных компенсациях госу-
дарственным должност-
ным лицам говорилось и во 
фракции Сейма «KPV LV», 
на заседание которой был 
приглашен министр сооб-
щения Талис Линкайтс. Он 
рассказал порталу «Delfi», 
что беседа велась о том, 
как коалиция может пре-
кратить изобретение схем 
и необоснованную трату 
средств в государствен-
ных обществах капитала. 
«Фактически мы с «KPV LV» 
являемся единомышленни-
ками в этом отношении как 
на уровне правительства, 
так и на уровне Сейма. 
Противоречий нет, значит, 
мы совместно, каждый на 
своем месте, работаем, 
чтобы на этих предприяти-
ях не допустить растраты и 
различных незаконных дей-
ствий», – сказал Линкайтс. 

В свою очередь, по пово-

ду компенсаций обоим уво-
ленным руководителям 
«Латвияс Дзелзцельш» 
министр сказал: «Сейчас 
мы смотрим, кто принял 
решение. Не в правлении 
была проблема. Проблема 
была там, где принимают 
решения выплатить такие 
компенсации. Там много 
уровней – это не только 
совет, это представитель 
держателя государствен-
ных долей капитала с одной 
стороны, а с другой сторо-
ны – и члены правления, 
которые сами подписали 
условия увольнения других 
членов правления». 

Линкайтс признает, что, 
несмотря на большие ком-
пенсации, он не жалеет о 
том, что инициировал сня-
тие с должности членов 
правления «ЛДз», посколь-
ку, «глядя на то, как в 
последние годы были раз-
базарены, например, сред-
ства на рекламу и марке-
тинг в размере 20 млн евро, 
можно сказать, что это того 
стоит». 

Для простого честного 
человека объем компенса-
ций руководителям «ЛДз» 
даже трудно осознать. Во 
2-м квартале 2019 года сред-
няя зарплата в стране до 
уплаты налогов составля-
ла 1083 евро. Значит, чтобы 
заработать столько, сколь-
ко бывший руководитель  

XVIII столетие за 
вентспилсским 
городским забором

Как справиться с 
усталостью в тёмное 
время года

Протесты медиков 
и политические 
интриги

Если коалиционные партии, включая премьер-министра 
Кришьяниса Кариньша, промолчат, это может привести к 
печальным последствиям. Им не следует комментировать 
кампанию по сбору подписей за роспуск 13-го Сейма, а 
лучше посмотреть на причину, которую в своей пропаган-
де используют сборщики подписей, – здравоохранение, 
рассказал в интервью BNN бывший, седьмой президент 
Латвии Валдис Затлерс.
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В Белоруссии освоены новые месторождения кали-
евой соли, объемы ее производства растут, а вме-
сте с тем растут и объемы экспорта.

«Для Латвии Белоруссия однозначно являет-
ся стратегическим партнером. Недавно пред-

ставители предприятия «Беларуськалий» посетили Латвию, 
чтобы оценить возможность диверсификации своего грузо-
вого потока калийной соли и возможности везти ее не только 
через Литву, но и через Латвию. Это помогло бы в борьбе с 
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Будучи по натуре 
жаворонком, Бенита 
Залите начинает день с 
шести утра с прогулки 
с палками в течение по 
меньшей мере часа. К 
собственному удивле-
нию, она обнаружила, 
что таким образом для 
работы, которую прине-
сёт рассветающий день, 
не только хорошо разо-
гревается достигшее 
пенсионного возраста 
тело, но и в голове с 
юношеской энергией 
приходят в движение «серые клетки», предлагая 
здесь, сейчас и вокруг посмотреть с некоторой 
лиричностью и иронией.  И так до финиша дома 
на улице Салдус она приносит домой не только 
бодрость, но и в мыслях почти отшлифованное, 
пронизанное юмором стихотворение или текст для 
скетча, который после того, как переведёт дух, 
остаётся только «положить» на бумагу.  
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стоимости в условиях серьезного спада объемов грузов», – 
отметил Ландманис.

ПОТЕНЦИАЛЬНЫЕ ДОМАШНИЕ РАБОТЫ 
ДЛЯ ЛАТВИИ

Вот, например, одна из рекомендаций Государственной 
железнодорожной администрации 
(“Valsts Dzelzceļa administrācija” –  Окончание на 2 стр.

Скоро мы узнаем, кто несет 
ответственность за огромные 
компенсации «ЛДз»

Козырной туз 
из рукава 
«шулера»

Член правления БАТЛ: Латвия должна привлечь 
белорусских партнеров выгодными сделками

В годы «Дайльраде». 


